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Setmana de canvis a les 
banquetes de clubs ebrencs de 

Segona catalana
Dani Guerrero és el nou entrenador del Gandesa

i Jose López de l’Ampolla.

                     P17

L’actuació a l’espai, tocant a la muralla i catalogat com a BCIL, 
costarà 360.000 euros. 
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L’Ajuntament de Tortosa 
rehabilitarà un dels 
pavellons de l’antic 
balneari del Porcar
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EDITORIAL

El CAP de Móra la Nova, amb 
l’Associació de veïns de Dar-
mós, ha impulsat l’Escola de 
Salut i Benestar per a per-
sones majors de 60 anys. 
Aquest projecte, engegat 
dins Atenció Primària Terres 
de l’Ebre, esdevé un espai 
de participació ciutadana i 
d’acció comunitària. El seu 
objectiu és aconseguir un 
envelliment actiu i saludable, 
fomentant la corresponsabi-
litat en la cura de la salut.
L’impulsor del projecte i psicò-
leg referent de benestar emo-
cional de l’EAP Móra La Nova 
– Móra d’Ebre, Gerard Malla-
fré, explica que “en aquestes 
sessions es facilitaran conei-
xements bàsics sobre salut, ali-
mentació, activitat física, gestió 
d’emocions, memòria, etc., 

que seran de molta utilitat per a 
les persones a què es dirigeix el 
programa”.
Les sessions es duran a terme 
els dimarts de les 11.30 a les 
13 hores a les antigues escoles 
de Darmós. La primera tindrà 
lloc el 5 de març i la darrera el 
23 d’abril. En total, s’impartiran 
set sessions i cadascuna d’elles 
abastarà una temàtica: el ben-
estar emocional; els recursos 
dels Serveis Socials i Salut; la 
seguretat ciutadana; l’alimenta-
ció saludable i la higiene buco-
dental; l’activitat física i la salut; 
les malalties cardiovasculars i la 
diabetis i la memòria.
Les inscripcions estan obertes i 
les persones interessades a as-
sistir als tallers s’han d’inscriure 
prèviament l’Oficina d’Atenció a 
la Ciutadania de Darmós.

Hi ha una frase feta que 
diu “Despullar un sant 

per vestir-ne un altre”. Què 
vol dir això? Doncs que una 
complicació en provoca una 
altra.
Posem-ho de forma gràfica. 
Tenim dos sants. Ens els ima-
ginem un al costat de l’altra. Són 
de la mateixa mida i tenen una 
posició semblant. La diferèn-
cia és que un va vestit i l’altra 
no. Perquè no hi vagi, caldria 
treure-li el vestit al que el porta 
per posar-lo al que no en duu. 
Però és clar, llavors el sant que 
anava vestit ja no hi va, i el que 
no hi anava, ara sí. Per tant, no 
s’hi ha guanyat res. Tampoc s’hi 
ha perdut, excepte el temps de 
realitzar una acció tan absurda. 
La solució passaria, o bé per fer-
los compartir la vestimenta, o 
bé per tenir dos vestits de sant 
que els mantingui les vergonyes 
tapades. Amb la primera solu-
ció, n’hi haurà un que ensenyarà 
les cuixes, les cames i els peus, 
i l’altra ensenyarà el coll, el pit 
i l’esquena. Per tant, no és una 
conclusió que satisfaci, perquè 
aleshores tots dos van mig ves-
tits, o mig despullats, segons el 
grau d’optimisme de la perso-
na que els vesteix i els despulla. 
Amb la segona opció la cosa 
quedaria més equilibrada: que 
cada sant tingui el seu vestit, ni 
que sigui intercanviable.
Des que la sequera està clavant 

la tenalla amb força, i la situa-
ció a les conques internes s’està 
complicant cada dia que passa, 
algunes mirades s’han fixat en 
l’aigua de l’Ebre.
El primer que va apuntar la con-
selleria d’Acció Climàtica era la 
possibilitat, remota i improba-
ble, de portar aigua de l’Ebre a 
l’àrea metropolitana de Barce-
lona amb vaixells. Però imme-
diatament es va dir que la idea 
es descartava perquè cada ter-
ritori havia d’adaptar-se a l’aigua 
disponible. Al cap de pocs dies, 
el conseller Mascort explicava 
un parell de projectes que pot-
ser es materialitzarien de cara 
al 2026 i 2027 respectivament, 
consistents en fer una connexió 

a través del pantà de Margalef 
per alimentar la xarxa de regadiu 
del canal Garrigues-sud, i l’altra 
bombar aigua des de Garcia fins 
al pantà de Guiamets, i després 
fins al Siurana, perquè les oli-
veres i les vinyes del Priorat no 
acabin d’assecar-se del tot. Però 
això de cara al 2027!
Ara bé, tant una proposta com 
l’altra resulten insatisfactòri-
es per a tothom. En primer lloc 
perquè a la gent de l’Ebre no els 
sobra d’aigua i la campanya de 
l’arròs ja veurem com es presen-
ta. Per l’altra banda, tant l’àrea 
metropolitana com les comar-
ques properes a l’Ebre tampoc 
veurien completament cobertes 
les seves necessitats hídriques.

El més greu és que s’han aixe-
cat veus acusant els ebrencs de 
ser insolidaris amb altres zones 
de Catalunya que veuen a venir 
que les poden passar magres 
si no plou aviat. Des de l’Ebre, 
la Plataforma en Defensa de 
l’Ebre veu mala fe en la forma 
de fer de l’Administració, que 
en comptes de trobar una so-
lució satisfactòria, confronta 
territoris. L’avantatge? Que en-
titats i institucions ebrenques, 
començant per la Delegació de 
la Generalitat a les TTEE en la 
persona del seu delegat Albert 
Salvadó, han estat d’acord des 
del minut zero: l’aigua de l’Ebre 
no es bombeja.
Sigui com sigui, el problema 
és estructural i la solució que 
s’adopti també ho ha de ser, 
pensada per resoldre el pre-
sent immediat, però sobretot 
pel futur i les circumstàncies 
que ens porti el canvi climàtic. 
Si la solució la posem en el lloc 
dels sants, diríem que tots dos, 
tant l’Ebre com la resta de ter-
ritori, serien els sants que van 
mig vestits, i mentre un porta els 
pantalons, l’altra duu la samar-
ra, però cap va totalment vestit 
ni completament despullat. Per 
tant, el plantejament dels des-
patxos ha d’encaminar-se cap 
a una altra perspectiva. Una, a 
ser possible, que doni forma al 
futur i que no titlli a la gent de 
l’Ebre d’insolidaris.

Dos sants mig despullats

El CAP de Móra la Nova impulsa a Darmós l’Escola de Salut i 
Benestar per a majors de 60 anys
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El delegat del Govern, Albert 
Salvadó Fernández, ha incidit 
en la necessitat que sigui “un 
projecte de tothom” i també 
ha avançat que s’està treba-
llant amb el “caràcter univer-
sitari”, ja una vegada estigui 
completada l’ampliació de 
l’actual Hospital de Tortosa 
Verge de la Cinta i els futurs 
estudis de Medicina, “des del 
consens i la corresponsabili-
tat, el nou Hospital ha de ser 
un dels grans projectes de les 
Terres de l’Ebre”.
Per la seva part, la portaveu 
de Junts per Tortosa, Merit-
xell Roigé, ha lamentat que 
“no s’hagi deixat participar 
Junts per Tortosa de la Tau-
la de consens. És curiós que 
parlin de taula de consens i 
que vetin a grups municipals 
de l’Ajuntament i, en el cas de 
Junts per Tortosa, aquells que 
més coneixement tenim de 
l’estat de la tramitació”.

Un dels grans 
projectes del 

territori

TAULA PER L’IMPULS

“En projectes 
estratègics, hem de 

treballar des del 
consens”

El delegat del Govern presideix la primera Taula 
per l’impuls del nou hospital universitari de les 
Terres de l’Ebre
El delegat del Govern a les 
Terres de l’Ebre, Albert Sal-
vadó Fernández, ha presidit 
aquest dimarts la tarda la pri-
mera Taula per l’impuls del 
nou hospital universitari de 
les Terres de l’Ebre, que neix, 
segons ha explicat Salvadó, 
“amb un caràcter institucio-
nal, per generar un consens 
polític i social a l’entorn d’un 
projecte tan rellevant i ne-
cessari per la nostra gent, 
protegint-lo de baralles par-
tidistes”.
“El nou hospital universitari 
de les Terres de l’Ebre ha de 
ser un projecte de territori”, 
ha assegurat el delegat del 
Govern, satisfet de com ha 
anat la trobada, i agraït per 
“l’actitud constructiva” mos-
trada per tots els assistents. 
Presidida pel delegat del Go-
vern, hi han assistit els direc-
tors territorials a les Terres de 
l’Ebre dels departaments de 

Salut, Íngrid Roca Burgueño; 
Acció Climàtica, Alimentació 
i Agenda Rural, Jesús Gómez 
Fernández, i Territori, Mi-
quel Alonso Cruelles; el rec-
tor de la URV, Josep Pallarès 
Marzal; l’alcalde de Tortosa, 
Jordi Jordan Farnós; la ge-

rent territorial de l’ICS, Maria 
Ferré Ferraté; el president del 
Consell Econòmic i Social de 
les Terres de l’Ebre (CESTE), 
Josep M. Franquet Bernis; 
les diputades al Parlament 
de Junts, Mònica Sales de 
la Cruz; ERC, M. Jesús Viña 
Ariño i PSC, Georgina Ebrí 
Rodríguez, i representants de 
la Plataforma per un nou hos-
pital universitari de les Terres 
de l’Ebre.
El delegat del Govern ha re-
cordat que es tracta d’un 
projecte “d’una complexitat 
important i una exigència 
pressupostària de desenes de 
milions d’euros”, i per això, 
“en projectes estratègics, 
hem de treballar des del con-
sens”. 
“L’objectiu que persegueix 
aquesta taula és que les Ter-
res de l’Ebre tinguem el nou 
hospital el més prompte pos-
sible”, ha remarcat.

El delegat del Govern a les Terres de l’Ebre, Albert Salvadó.

El Departament d’Acció Cli-
màtica ha denegat l’autorit-
zació administrativa prèvia i 
de construcció al projecte de 
central eòlica Tivissa II, al ter-
me municipal de Tivissa. 
El projecte, de 50 MW de po-
tència i promogut per la soci-
etat amb seu a Madrid Desar-
rollos Eólicos Tivissa II, havia 
rebut una avaluació d’impacte 
ambiental negativa. En el tràmit 
es van presentar 55 al·legaci-
ons. La Generalitat va demanar 
informe a diversos organismes 
afectats: l’Ajuntament de Van-
dellòs i l’Hospitalet de l’Infant, 
el Consell del Baix Camp i di-
versos departaments de la Ge-
neralitat van informar desfavo-
rablement o amb condicionals. 
L’Ajuntament de Tivissa i la Di-
putació ho van fer a favor. (ACN)

Acció Climàtica 
tomba la 
instal·lació 
d’una central 
eòlica a Tivissa

El Govern pacta amb els pagesos un pla 
especial de sequera i indemnitzarà els 

que han tingut pèrdues per restriccions
El Govern ha pactat amb 
els pagesos un pla especial 
de sequera que flexibilitza-
rà algunes de les mesures. 
L’executiu s’ha compromès 
amb els agricultors a in-
demnitzar-los fins al 80% 
de les pèrdues per restric-
cions d’aigua, i als ramaders 
els ha garantit un pla de xoc 
per resoldre la manca d’ai-
gua a les explotacions que 
no hi tenen accés. Són dues 
de les mesures més desta-
cades que han acordat els 
representants dels pagesos 
amb el conseller d’Acció 
Climàtica, David Mascort, 
després de més de sis hores 
de reunió a Manresa. Sobre 
la reducció de la burocrà-
cia, el Govern ha garantit 
que recuperarà les oficines 
comarcals per ajudar els 
agricultors i ramaders amb 
els tràmits i simplificarà les 

dades que demana. Les mo-
bilitzacions han seguit aquest 
setmana. 
En la reunió d’aquest dime-
cres els pagesos i el Govern 
han abordat mesures con-
cretes sobre el pla de seque-
ra, les ajudes i la burocràcia. 
(ACN)

Es crea la
Xarxa Aigua Ebre
La Plataforma en Defensa de 
l’Ebre, GEPEC-Edc, Salvem lo 
Montsià, GETE-Ecologistes 
en Acció, l’Associació Medi-
ambiental de Veïns de Santa 
Bàrbara i Xarxaebre.net han 
conformat la Xarxa Aigua 
Ebre, i han fet públic un ma-
nifest en el que assenyalen 
la falta de transparència en 
la comunicació de les dades 
sobre la qualitat de l’aigua 
potable, la greu contaminació 
dels aqüífers i la carència d’un 
manteniment adequat de les 
canonades, així com la man-
ca d’una planificació equi-
tativa de l’aigua de la conca 
i de mesures suficients per 
evitar la regressió del delta, 
la seua subsidència i l’avenç 
de la salinització Ebre amunt. 
Demanen mesures urgents 
per, entre altres, garantir la 
qualitat de l’aigua de boca, 
la re-municipalització de la 
gestió, la protecció i regene-
ració dels aqüífers, el suport a 
l'agricultura i la ramaderia i la 
protecció del Delta.

L’executiu es 
compromet a recuperar 
les oficines comarcals 

per ajudar els 
agricultors amb la 

burocràcia
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CULTURA

Ampliació de l’Auditori
La primera tinent d’alcaldia i 
regidora d’alcaldia, Mar Llei-
xà, va avançar dimecres que 
s’han presentat dues empre-
ses per executar les obres 
d’ampliació de l’Auditori Felip 
Pedrell i que en els pròxims 
dies es procedirà a l’adjudica-
ció. Actualment, es troba en 
fase de licitació la direcció fa-
cultativa i executiva de l’obra. 
I pel que fa al finançament 
d’aquesta actuació, Lleixà va 
recordar que es finança amb 
una subvenció de 2,5 milions 
d’euros del Ministeri de Cultu-
ra i una altra de 950.000 euros 
de la Diputació. “Hem acordat 
amb la Diputació que atorgarà 
l’import aquest 2024, en lloc 
del 2023, perquè ens adap-
tem a un calendari de l’obra 
realista”, va explicar Mar Llei-
xà. En aquest sentit, va afir-
mar que “cal recordar que les 
subvencions nominatives de 
la Diputació s’han de justificar 
com a màxim el setembre de 
l’any següent a la concessió i 
que el termini d’execució de 
les obres de l’Auditori Felip 
Pedrell és de 15 mesos (2024-
2025)”. 

OBRES

SERVEIS

El trencament de la cano-
nada principal de distribució 
d’aigua a Tortosa va obligar 
dimarts a interrompre el ser-
vei a tota la ciutat a tota la 
ciutat. Una ruptura que es 
va produir en el marc de les 
obres d’ampliació de l’Hos-
pital Verge de la Cinta que 
executa la Generalitat. Els 
tècnics d’Aigües de Tortosa 
van treballar durant tota la 
tarda i posteriorment es va 
restablir el servei.
Concretament, els treballs 
van consistir en la renova-
ció de la part de la canona-
da afectada, una canonada 

SOCIETAT

de 455 mm de diàmetre i 4 
metres de longitud. El tren-
cament d’aquest punt de la 
xarxa de distribució es va 
produir mentre s’adequava 
la rasa per on s’ha de desvi-
ar la canonada d’aigua amb 
motiu de les obres d’amplia-
ció de l’hospital.

Incendi d’un 
habitatge a 

Tortosa
Un home va resultar ferit en 
l’incendi d’un habitatge al 
carrer Sant Antoni número 
vuit de Tortosa. 
Els Bombers, en arribar al 
lloc, van veure que el foc 
es va originar a la cinquena 
planta de l’edifici, on van lo-
calitzar un home que va es-
tar traslladat a l’Hospital Ver-
ge de la Cinta en estat greu, 
segons informa ACN. 
Paral·lelament, els bombers 
van desallotjar una desena 
de veïns que mitja hora més 
tard ja van poder tornar als 
seus habitatges, una vegada 
el foc es va donar per extin-
git. 
Les flames es van concentrar 
al cinquè pis que va quedar 
molt afectat pel fum i la tem-
peratura.

SUCCESSOS

D’aquesta forma, la regidora 
aclaria la polèmica sorgida 
un cop Junts per Tortosa va 
informar que lamentava que 
el govern municipal “hagi re-
nunciat a una subvenció no-
minativa de 950.000 euros 
per a l’ampliació i reforma del 
Teatre Auditori”. La portaveu 
de la formació, Meritxell Roi-
gé, va denunciar “incapacitat 
de gestió” del govern, ja que 
va assegurar que “les obres 
haguessin pogut sortir a lici-
tació a l’estiu i que per este 
retard s’ha hagut de renunci-
ar als diners de la Diputació”. 
Roigé, a més, va lamentar que 
el Govern no ho hagi explicat 
a l’oposició i per això va cri-
ticar “falta de transparència”.

Junts denuncia
que l’Ajuntament

ha perdut una
subvenció, però el
govern assegura

que es rebrà

L’Ajuntament rehabilitarà un dels 
pavellons de l’antic balneari del Porcar

L’Ajuntament de Tortosa re-
habilitarà un dels pavellons de 
l’antic balneari del Porcar, con-
cretament el pavelló adjacent a 
la torre que té una façana amb 
una galeria d’arcs apuntats de 
proporcions clàssiques, que 
presenta un estat de conser-
vació molt deficient. “L’objec-
tiu de l’actuació és rehabilitar 
l’espai, consolidar l’estructura 
i crear un únic espai diàfan”, 
ha explicat l’alcalde de Torto-
sa, Jordi Jordan. Pel que fa al 
finançament d’aquesta actua-
ció, l’Ajuntament compta amb 
una subvenció del Departa-
ment de Cultura de 160.000 
euros.
L’actuació al pavelló del bal-
neari del Porcar tindrà un cost 
de 360.000 euros aproxima-
dament i està inclosa en el 
pressupost municipal. “Aquest 
espai va ser un important actiu 
de turisme de salut i ara volem 
recuperar-lo com un actiu tu-
rístic i cultural”, ha dit Jordan. 
El balneari del Porcar està de-
clarat Bé Cultural d’Interès Lo-
cal (BCIL) i es troba emmarcat 

El departament de 
Cultura ha aprovat una 
subvenció de 160.000 

euros per a l’execució de 
les obres de restauració
i consolidació d’aquest 

espai declarat BCIL

per la muralla, els Jardins del 
Príncep i l’antic barri jueu.
Per tal de fer possible la inver-
sió al balneari del Porcar, el 
passat mes d’agost el consell 
d’administració de GESAT va 
aprovar la cessió temporal del 
pavelló on s’actuarà a l’Ajun-
tament de Tortosa. “Aquesta 
cessió era necessària perquè 
l’Ajuntament pogués concórrer 
a sol·licitar la subvenció”.

Es trenca la canonada 
principal de distribució 

d’aigua i es talla el 
subministrament durant 

unes hores

Campanya per conscienciar 
les persones propietàries 

dels gossos 

L’Ajuntament de Tortosa posa 
en marxa una altra campanya 
de civisme per seguir sensi-
bilitzant la ciutadania de la 
necessitat de mantenir net, 
agradable i segur l’espai pú-
blic. En aquest cas l’objectiu 
és conscienciar les persones 

propietàries dels gossos de 
l’obligatorietat de recollir-ne 
les deposicions i de portar-los 
lligats. 
Així ho recull l’Ordenança 
Municipal de Medi Ambient, 
als articles 162 i 150.8 respec-
tivament.
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Més de 4.000 persones es beneficien
de les 94 actuacions realitzades durant el 2023

en el marc del Pla Local
94 actuacions, 2.316 atenci-
ons a peu de carrer a l’Oficina 
Jove i més de 4.000 persones 
beneficiàries de totes les ac-
tivitats realitzades, tot plegat 
per avançar en la consecució 
de fins a 28 objectius. Són les 
principals xifres del desplega-
ment del Pla Local de Joventut 
2021-2024 durant l’any 2023. 
Un pla que, tal i com destaca 
l’alcalde, Adam Tomàs, “fixa 
les línies estratègiques per mi-
llorar la vida de les persones 
joves a la nostra ciutat” i, per 
això, tot i que és un pla im-
pulsat des de la regidoria de 
Joventut, és un pla transversal 
que inclou actuacions de totes 
les regidories.  “La Joventut és 
la que vetlla perquè totes les 
polítiques de l’Ajuntament in-
clouen la perspectiva i mirada 
jove” D’entre totes aquestes 
polítiques, l’alcalde destaca, 

JOVENTUT

per exemple, els ajuts als es-
tudis superiors, als que des del 
2016 es destinen 50.000 eu-
ros; els quatre habitatges des-
tinats a emancipació juvenil 
que hi ha al nucli antic i dels 
que ja s’han aprovat les bases; 

El Pla s’aplica 
de forma transversal i 

fixa les línies 
estratègiques per 
millorar la vida del 

jovent 

Prop de 200 esportistes 
internacionals es 

concentren al Centre de 
Tecnificació de les Terres 

de l’Ebre

Impuls a la 
Formació 

Professional 
Dual

L’Ajuntament d’Ampos-
ta ha signat un conveni de 
col·laboració amb el Gremi 
d’Instal·ladors Electricistes i 
Fontaners del Montsià per 
engegar una nova edició del 
Programa FPO Dual, aquest 
any enfocat a aquest sector 
professional. La iniciativa 
ofereix formació i una opor-
tunitat laboral a 15 persones, 
que s’inseriran a 12 empre-
ses, una de les quals l’Ajun-
tament, amb l’objectiu de 
poder encaixar una reivin-
dicació del sector i la possi-
bilitat que joves puguin for-
mar-se i treballar. L’alcalde, 
Adam Tomàs, agraïa al gremi 
la predisposició. 
La Formació Professional 
Dual (FPO Dual) és una es-
tratègia clau per al desenvo-
lupament dels sectors pro-
fessionals.

FORMACIÓ

tota la formació reglada i no 
reglada i tutorització de tre-
balls de recerca que es realit-
za des del FabLab, o l’impuls 
i l’orientació en l’ocupació i 
emprenedoria del jovent que 
es realitza des de Lo Sindicat, 

Fins a 180 esportistes internacionals de diverses 
disciplines es preparen a les instal·lacions del 
Centre de Tecnificació de les Terres de l’Ebre 
(CTTE). L’alcalde d’Amposta, Adam Tomàs, ex-
plicava que molts dels esportistes s’han hagut de 
quedar en allotjaments turístics d’Amposta i del 
Poble Nou, ja que la residència d’esportistes del 
CTTE està plena: “Fa uns anys que la residència 
no té prou places per allotjar tothom que sol·li-
cita els serveis, per això va ser una gran notícia 
que la Generalitat ens atorgués una subvenció 
per ampliar del CTTE”, afirmava Tomàs, qui afe-
gia que “aquesta ampliació permetrà passar de 
88 a més de 170 places, a més d’una zona mè-
dica amb laboratori, una àrea més gran de fisio-
teràpia, i d’una sala polivalent”. Al desembre de 
l’any passat, la Generalitat va atorgar 1,5 milions 
d’euros a l’Ajuntament per finançar la redacció 
del projecte d’ampliació i l’execució de les obres 
de l’equipament, que està previst que estigui 
acabat el desembre del 2025.

on s’ha contractat una perso-
na tècnica en ocupació dels 
joves o els descomptes en el 
teatre per a facilitar l’accés a 
la cultura. “A més, hem traslla-
dat l’Oficina Jove, de la mà de 
la Generalitat de Catalunya, a 
peu de carrer amb la voluntat 
de facilitar l’accés dels joves 
a tots els serveis i assessora-
ment als que poden accedir”,

El cicle de conferències “Bio-
grafies Ampostines”, del que 
s’ha presentat la 13a edició, té 
com a objectiu recuperar i di-
vulgar les vivències i els treballs 
realitzats per persones vincu-
lades amb la ciutat d’Amposta. 
El cicle consta de 4 biografies 
i inclou personatges del passat 
que han destacat en la història 
més recent d’Amposta i per-
sonatges del present que han 
esdevingut una referència per 
a les generacions actuals. 
M. Josep Margalef, Teresita 
Roda, la Poleta; Jeroni Váz-
quez i M. Teresa Alonso, la Pro-
fe, seran les persones protago-
nistes de l’edició d’enguany del 
cicle "Biografies Ampostines". 
La primera de les xerrades es 
va fer ahir dijous 15 de febrer.
Les conferències ens desco-
briran històries personals, amb 
aspectes poc coneguts dels bi-
ografiats.

Cicle de 
Biografies 

Ampostines

Tiradores d’arreu del món i remers 
dels Països Baixos es preparen a les 
instal·lacions esportives d’Amposta
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CONSELL COMARCAL

DELTEBRE

Maretameua, quin fandan-
go! és l’eslògan que aquest 
any acompanya el cartell i 
la programació de les acti-
vitats del Carnaval de Del-
tebre. 
Aquesta és la seva vuitena 
edició, i presenta diferents 
novetats com, per exemple, 
la continuïtat de la festa 
amb música en directe una 
vegada finalitzada la Rua, i 
un sopar de germanor. Les 
activitats del Carnaval de 
Deltebre començaran avui  
divendres 16 de febrer amb 
un taller de capgrossos per 
als xiquets i xiquetes a par-
tir de tres anys; amb la Pi-
jamada Party que impulsa 
la Quinta de l’any 2006, i 
també amb la programació 
de Carnaval al Centre Es-
portiu del Delta. Totes les 
activitats es poden consul-
tar a la pàgina web www.
deltebre.cat.

Deltebre celebra 
el Carnaval des 

d’avui divendres

L’Ajuntament atorga 379 ajuts a 
les famílies durant el 2023

Dies abans d’obrir la nova 
convocatòria per aquest any, 
l’Ajuntament de Deltebre ha 
fet balanç dels diferents ajuts 
socials atorgats durant el 2023 
mitjançant els ajuts socioeco-
nòmics, els ajuts d’urgència 
social, la tarifa social de l’aigua 
i també l’EuroDelta, tot i que 
en aquest darrer cas la mo-
neda de Deltebre té la finalitat 
d’atendre les necessitats ordi-
nàries quotidianes de la unitat 
familiar davant d’una situació 
sobrevinguda. Les dades es-
pecifiquen que en el transcurs 
de l’any 2023, l’Ajuntament ha 
atorgat 379 ajuts per un import 
de 81,628,98 €, que han bene-
ficiat a 199 famílies del muni-
cipi. Aquest import serà supe-
rior a l’espera de la liquidació 
econòmica referent a la tari-
fa social de l’aigua. Des de la 
posada en funcionament dels 
ajuts, des de l’arribada de l’ac-
tual Govern municipal, en total 

“El nostre objectiu com 
a Govern municipal 

és estar al costat dels 
veïns i veïnes
que més ho 
necessiten”

s’han adjudicat 2.045 ajuts. 
L’alcalde, Lluís Soler, ha detallat 
que “tal com hem demostrat 
durant aquests darrers anys, el 
nostre objectiu com a Govern 
municipal és estar al costat 
dels veïns i veïnes que més ho 
necessiten, i això significa fixar 
les eines i els recursos neces-
saris, a través de totes aques-

tes línies d’ajuts, per fomentar 
la igualtat d’oportunitats en-
tre la ciutadania”. Així mateix, 
Soler també ha recordat que 
l’Ajuntament de Deltebre ha 
congelat els tributs municipals 
per aquest any 2024, sense ac-
tualitzar ni l’IPC, com tampoc 
s’ha fet en els últims anys, tant 
a les famílies del municipi com 
també al petit comerç i em-
presa.
En pocs dies s’obrirà novament 
la convocatòria dels ajuts so-
cioeconòmics de l’Ajuntament 
de Deltebre, com també de 
la resta de línies d’ajuts que 
des de l’administració local es 
posa a l’abast de les empreses, 
autònoms i entitats. El pressu-
post vigent per aquest exercici 
destina una dotació econò-
mica que frega els 400.000€ 
per donar cobertura a totes les 
accions relacionades amb els 
serveis socials.

Els municipis de la comarca pagaran part dels 
tractaments de la mosca negra en funció de la població 

i la façana fluvial
Els alcaldes i alcaldesses del 
Baix Ebre han aprovat aquest 
dimecres la fórmula per pa-
gar la quarta part dels cos-
tos del tractament contra 
la mosca negra que corres-
pon als municipis. El Con-
sell d’Alcaldies ha aprovat la 
proposta tècnica, segons la 
qual, pagaran els municipis 
a menys de cinc quilòme-
tres de la llera de l’Ebre, on 
s’efectuen els tractaments. 
Ho faran en funció del nom-
bre d’habitants -aspecte 
que pesarà un 50%-, la fa-
çana fluvial -un 25%- així 
com una quarta part restant 
com a import fix. Amb motiu 
del primer tractament de la 
temporada, el president del 
COPATE -organisme que 
efectua els tractaments-, 
Ivan Garcia, va avisar que 
sense les aportacions lo-
cals -d’un màxim de 6.000 

euros- podia caure alguna 
de les aplicacions. Segons va 
apuntar Garcia, els municipis 
haurien d’aportar de mitjana 
uns 2.000 euros cadascun per 
completar la quarta part del 
finançament del nou model, 
que preveu un pressupost de 
535.000 euros, dels quals la 

meitat corresponen a la Ge-
neralitat i un 25% a la Diputa-
ció.
Segons el president del Con-
sell Comarcal, Antoni Gilabert, 
la proposta s’ha fet buscant 
el “consens” i la “solidaritat” 
entre els diferents municipis, 
plantejant unes bases “equili-

brades” i “corresponsables”.
“A finals d’any ens vam com-
prometre a canviar la fór-
mula i, amb la introducció 
de les noves variables, hem 
aconseguit el finançament 
necessari per a tots els trac-
taments que els tècnics es-
tipulen per tenir la població 
de mosca negra controlada”, 
ha assegurat el president del 
Consell Comarcal, Antoni 
Gilabert.
(Més informació a la plana 
24)

Les alcaldies han 
destacat la importància 

de deixar la porta 
oberta a afegir algun 

tractament més a finals 
d’estiu

Amiblu certifica 
la planta de 

producció com a 
CO2 neutra

El fabricant de canonades i 
accessoris de Polièster Re-
forçat amb Fibra de Vidre 
(PRFV) Amiblu Pipes Spain 
ha convertit la planta que té 
a Camarles en la primera fà-
brica europea de canonades 
de PRFV C02 neutra, després 
de la inscripció al Registre de 
petjada de carboni, compen-
sació i projectes d’absorció 
de diòxid de carboni del Mi-
nisteri per a la Transició Eco-
lògica i el Repte Demogràfic 
(MITECO).
En els darrers tres anys, Ami-
blu ha realitzat importants 
inversions per reduir signifi-
cativament les emissions de 
diòxid de carboni i convertir 
la planta de Camarles en la 
primera fàbrica europea amb 
el 100% de les emissions de 
C02 compensades.
(Delta.cat)

CAMARLES
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Enric Adell: “Estem treballant amb l’Ajuntament de Tortosa
per ubicar una seu definitiva i en propietat

de la Diputació a la ciutat”
Junts va ser l’únic grup que va 
votar en contra del modifica-
tiu de crèdit aprovat en el ple 
de la Diputació, i que ha de 
permetre la compra de l’edifi-
ci de l’antiga Caixa Tarragona 
a la plaça imperial Tarraco de 
Tarragona, on actualment hi 
ha la major part dels serveis 
de la Diputació.
La diputada tortosina, Merit-
xell Roigé, va manifestar que 
l’edifici no hauria de ser “una 
prioritat” per a l’ens i va qües-
tionar els recursos que s’es-
tan destinant a la ciutat, re-
ferint-se a les actuacions que 
també es preveuen a la Savi-
nosa i a la Tabacalera. “Estem 
tornant a un model del segle 
passat, amb una Diputació 
més centralitzada que mai 
que s’allunya del concepte 
d’equilibri territorial”, va de-
nunciar Roigé, qui va recordar 

DIPUTACIÓ

que “mentre s’adquireix més 
patrimoni a Tarragona no hi 
ha pressupost per adquirir una 
seu a Tortosa”.
D’altra banda, Enric Adell i 
Moragrega, vicepresident de 
la institució i portaveu del 
grup d’Esquerra Republicana 
va explicar al plenari que el 

govern provincial està treba-
llant amb el govern municipal 
de Tortosa “per ubicar una seu 
definitiva, i en propietat, a la 
ciutat; i  així deixar d’estar de 
lloguer, com han estat els dar-
rers anys”. 
Davant les queixes del grup de 
Junts per la situació de lloguer 
de l’actual seu de Tortosa, Adell 
va ser contundent: “Hem d’as-
sumir les responsabilitats que 
tenim en cada moment histò-
ric i, vostès, no poden fer veu-
re que han aparegut avui aquí, 
quan Convergència/Junts han 
governat durant 44 anys la Di-
putació. Si haguessin volgut te-
nir una seu en propietat a Tor-
tosa, s’hagués pogut començar 
a treballar fa molts anys, i ara ja 
la tindríem”.
“La Diputació hem estat molts 
anys de lloguer a Tortosa, i 
ara tornarem a estar-hi; però 

hem d’assumir la responsa-
bilitat que teníem i ser cohe-
rents, perquè si no, expliquem 
la història només de manera 
parcial, i  no recordant, que 
només fa un any, qui tenia la 
responsabilitat de l’Àrea de 
Patrimoni, era Junts”, va ma-
nifestar Adell.
El vicepresident republicà es 
va mostrar satisfet de l’entesa 
i el treball conjunt que estan 
portant a terme amb el go-
vern municipal de Tortosa per 
poder trobar el lloc idoni on 
ubicar la seu definitiva de la 
Diputació a la ciutat.
La presidenta de la Diputació, 
Noemí Llauradó i Sans, durant 
el Ple va mostrar la voluntat 
de millorar les seus de Reus 
i Tortosa mitjançant convenis 
patrimonials, a la vegada que 
continuarà apostant pels mu-
nicipis petits.

Junts recorda que mentre 
“s’adquireix més 

patrimoni a Tarragona 
no hi ha pressupost per 

adquirir una seu a 
Tortosa”

baix ebre
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L’AMPOLLA

L’Ajuntament de l’Ampolla ha 
informat que en els darrers 
dies ha recollit diverses bos-
ses de brossa dipositades al 
voltant de l’illa de contenidors 
del carrer Platja. Per les obres 
que Ports de la Generalitat 
està efectuant en el passeig 
marítim Ramon Pous, aques-
ta illa està fora de servei tem-
poralment ,i s’han habilitat al-
tres contenidors a uns metres 
d’aquesta illa per dipositar els 
residus durant aquests dies.
Des de l’Ajuntament “dema-
nem la col·laboració ciuta-
dana per evitar aquests actes 
incívics, ja que l’Ampolla no 
mereix tenir els carrers bruts 
per l’actitud irresponsable de 
persones incíviques”. 
Des de l’Ajuntament del mu-
nicipi del Baix Ebre demanem 
“disculpes al veïnat per les 
molèsties ocasionades”.

Col·laboració 
per evitar 

actes incívics

El municipi del 
Baix Ebre es 

posa la gorra
L’Ajuntament de Tivenys ha 
comunicat que el proper diu-
menge 10 de març a les 10.30 
hores “farem una caminada 
popular per Tivenys i ens tor-
narem a posar la gorra. Ens 
trobarem un any més per po-
sar-nos la gorra de l’AFANOC 
i seguir donant suport a 
aquesta causa. Si vols la gor-
ra, tens temps encara fins al 
proper dia 28 de febrer, per 
encarregar-la a l’Ajuntament 
trucant o deixant un missatge 
al WhatsApp de l’Ajuntament 
(699 951 021)”.
D’altra banda, des del dia 12 
de febrer, Milo organitza la 
recollida d’aliments per a la 
Protectora d’Animals ARCA. 
“Si podeu donar suports als 
amics de quatre potes, la re-
collida es farà fins al 29 de fe-
brer. Tivenys, com l’any pas-
sat, també col·labora i dona 
suport a aquesta iniciativa”.

TIVENYS

Aquest any 2024 l’Associació de Dones 
Meravelles va homenatjar Juana Celma 
Sans de 98 anys (a la imatge). “La vam vi-
sitar a casa seva i se li van oferir diversos 
obsequis”. D’altra banda, el diumenge dia 
11 de febrer es va celebrar la missa en ho-
nor a la patrona de les Dones.
Tot seguit es va proclamar l’alcaldessa i les 
regidores d’aquest any 2024: Àngeles Co-
lomé, Conxita Trilla i Rosablanca Muria.

Associació de Dones 
Meravelles

L'ALDEA

BENIFALLET

El Carnaval pinta l’avinguda 
Catalunya de disfresses

Un any més el poble de l’Aldea 
va omplir l’avinguda Catalu-
nya de disfresses, carrosses i 
comparses, que van donar la 
xalera i l'acoloriment a una de 
les festes més esperades pels 
aldeans i les aldeanes. L’en-
trega de premis es va acabar 
donant a l’Ajuntament a causa 
de les inclemències meteoro-
lògiques.

Premis
Categoria CARROSSA:
1r premi: 400 € 
“El bosc encantat”
2n premi: 250 € 
“La Perla Aldeana”
3r premi: 200 € 
“Tropa Caníbal“
4t premi: 150 € 
“Rostida”
5è premi: 100 €
“Els egipcis perduts”
6è premi: 50 €
“Peace & Love“

Categoria COMPARSA:
1r premi: 200 € 
“On Fire 2013”
2n premi: 150 € 
“Ens falta un fil”
3r premi: 100 €
“La Patrulla Bressol”
4t premi: 50 €
“Festival l’Aldea Sona”

Categoria INDIVIDUAL:
1r premi: 100 €
“CosPlay“
2n premi: 50 €
 -desert
Premi millor disfressa infantil 
(0 a 7 anys) obsequi de Saba-
tes i Joguines :
“Arcoiris”

Premi disfressa més divertida, 
obsequi patrocinat per FRACPA 
SL: “Los Aldeanitos”
Premi  comparsa més xaladora,  
obsequi patrocinat per Jospec 
Instal·lacions: “Les Militars”
Premi carrossa més xaladora, 
obsequi patrocinat per Beser 
Instal·lacions SL: “Tot el Mar”
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Una vintena d’establiments participen 
enguany en la Ruta del Tast

Onze establiments amb ta-
pes, sis amb còctels i dos 
amb postres i dolços partici-
paran enguany en la Ruta del 
Tast de la Ràpita, que s’avan-
ça en el calendari després 
que així ho hagi acordat la 
regidoria de Turisme amb els 
participants.
Serà una ruta que es podrà 
seguir i degustar durant dos 
caps de setmana, del 22 al 
25 de febrer, i també del 29 
de febrer al 3 de març, i que 
permetrà valorar les tapes 
innovadores que proposen 
els restauradors, les pastis-
series i cocteleries partici-
pants, ideades per a l’ocasió.
Les tapes se serviran de 12 
hores del migdia a 13.30 ho-
res i de 18.30h a 20.30 hores, 
i tindran un preu de 4,5 eu-
ros incloent beguda (quinto 
o aigua). El tast dolç tindrà 

LA RÀPITA

un preu de 4 euros i es podrà 
demanar als matins 11.30h a 
12.30h i de 17.00h a 19.00h 
hores, i els còctels de 18.30h 
de la tarda a 12 de la nit, a 6 
euros. 
Hi haurà també disponible 
un passaport, i per cada sis 
segells aconseguits es podrà 

Es podrà seguir i 
degustar durant dos caps 
de setmana, del 22 al 25 
de febrer, i també del 29 

de febrer al 3 de març

L’exposició 
“De Mar” arriba 
al Museu de la 
Mar de l’Ebre

L’exposició de l’artista Garcia 
Bel donarà el tret de sortida 
al programa d’activitats del 
Museu de la Mar de l’Ebre. 
Garcia Bel és un artista mul-
tidisciplinar que treballa di-
verses àrees de l’art com la 
pintura, l’escultura, l’assem-
blatge, etc. Amb una àmplia 
formació al voltant de les 
arts plàstiques, ha realitzat 
més de trenta exposicions 
per terres catalanes i va-
lencianes. A més, ha rebut 
diversos premis en reconei-
xement a la seva obra, des-
tacant la Menció d’Honor 
en la IV Biennal de València 
Ciutat Vella Oberta el 2019. 
“De Mar” s’inaugura a la sala 
d’activitats temporals del 
museu avui divendres a les 
19h. Serà visitable fins al diu-
menge 14 d’abril, i l’entrada 
serà gratuïta. 

votar per escollir les millors 
tapes. 
La presentació s’ha fet al 
Racó del Vermutenc per do-
nar suport a aquest establi-
ment, el qual  està pendent 
de revalidar el títol de millor 
vermuteria de Catalunya que 
va aconseguir l’any passat. 
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ALCANAR ELS VALENTINS
El Govern atorga 4,5 milions 

per impulsar comunitats 
energètiques

Els departaments d’Acció Cli-
màtica, Alimentació i Agenda 
Rural i d’Empresa i Treball han 
atorgat 4,5 milions d’euros per 
impulsar 59 comunitats ener-
gètiques. La iniciativa s’ha fet 
a través de la línia d’ajuts So-
larCoop. La directora de l’Ins-
titut Català d’Energia (ICAEN), 
Marta Morera, ho va explicar 
en una visita a Els Valentins, on 
s’està constituint un d’aquests 
projectes. “Estem detectant 
molt d’interès arreu del territori 
en aquesta nova fórmula, que 

permet posar els ciutadans al 
centre del model energètic, i 
al mateix temps, apostar per 
les energies renovables”, va 
assegurar. El projecte també 
contempla que la instal·lació 
fotovoltaica es combini amb 
l’aprofitament agrícola del sòl, 
ja que s’habilitaran carrers de 
5,5 metres d’ample perquè 
s’hi puguin cultivar productes 
d’horta, de manera que la finca 
ocupada per les plaques esde-
vingui un regant actiu més de 
la comunitat.

SANTA BÀRBARA

Aquesta campanya neix de la 
suma d’esforços de diverses 
àrees municipals i busca impli-
car tota la ciutadania en la pro-
moció de la igualtat de gènere. 
A l’Smart Centre de Santa Bàr-
bara va tenir lloc la presentació 
del projecte Necesser TIC, una 
iniciativa destinada a trencar 
amb els estereotips de gènere 
en l’àmbit de les noves tecno-

Es presenta el projecte Necesser 
TIC per trencar estereotips de 
gènere en noves tecnologies

logies. La jornada va incloure 
diferents taules rodones i acti-
vitats participatives amb diver-
ses personalitats destacades 
en el camp de les noves tec-
nologies i la inclusió digital. 
L’alcalde, Antonio Ollés, va va-
lorar la feina dels tècnics, des-
tacant també la importància 
de l’esdeveniment. 
(La Plana Ràdio)

La setmana passada l’Ajun-
tament va resoldre les sub-
vencions per a les empreses, 
professionals o autónoms 
del municipi, corresponent a 
l’exercici 2023, atorgant l’ajut 
a un total d’11 persones de 
les 12 sol·licituds presentades. 
A tots els va correspondre la 
quantia màxima de 500 euros, 
amb un total de 5.500 euros. 
En l’anterior exercici de 2022 
les ajudes sol·licitades van ser 
18, i les atorgades un total de 
12.  
Des del 2017 l’Ajuntament 
d’Ulldecona compta amb una 
línia de subvencions destinada 
a empreses del municipi que 
contracten persones desocu-
pades i també a nous autò-
noms.

GODALL MONTSIÀ

El Mas de Barberans s’en-
fronta a una situació crítica 
de sequera, amb un descens 
dràstic del nivell d’aigua que 
baixa del Port, amb el qual “no 
n’hi ha prou. Ara mateix, que 
estem en època amb menys 
població de la que ve en va-
cances, entra just l’aigua que 
consumim i no hi ha excedent 
per acumular i guardar” expli-
ca l’alcaldessa, Daniela Lleixà. 
Una situació que l’alcaldessa 
ha qualificat d’”urgent” i ha 
anunciat l’adopció de me-
sures immediates per tenir 
l’abastament. De fet, a causa 
d’aquesta emergència, l’Ajun-
tament de Mas de Barberans 
ja s’ha vist obligat a portar 
camions cisterna per garantir 
l’aigua de boca al poble. (La 
Plana Ràdio)

Mas de 
Barberans: 

preocupació per 
la sequera

Línia d’ajuts que 
ha beneficiat a 
11 persones al 

2023

ULLDECONA

Les festes amb bous ja han ar-
rancat a les Terres de l’Ebre. Els 
carnavals de Godall han sigut 
els primers en celebrar el bou 
capllaçat, una tarda de vaque-
tes i també un bou embolat. 
Justament, la població ha re-
cuperat esta modalitat mentre 
al Parlament es discutix la llei 
que pretén prohibir-la, igual 
que el capllaçat i els bous a la 
mar. Des de l’Ajuntament as-
seguren que continuaran ce-
lebrant-los mentre la llei ho 
permeti. L’any passat, Godall 
va recuperar els bous a Car-
naval. Des de l’Agrupació de 
Penyes i Comissions Taurines 
de les Terres de l’Ebre han 
celebrat que s’hagi recupe-
rat el bou embolat i es confia 
que enguany es mantingui el 
nombre de festes amb bous.
(Canal Terres de l’Ebre)

S’enceta la 
temporada de 

bous 

“Sempre m’he sentit 
canareva”

La periodista Noemí Polls serà la pregonera 
de les festes Quinquennals 2024
L’Ajuntament d’Alcanar treba-
lla de forma intensa en l’orga-
nització de les Quinquennals 
2024, una de les festivitats més 
esperades al territori, que cada 
any compta amb la participació 
de tota la ciutadania, i l’assis-
tència de centenars de visitants 
d’arreu del territori. Dintre dels 
molts preparatius que s’estan 
realitzant, l’equip de govern ha 
anunciat el nom de la pregone-
ra, la periodista, Noemí Polls, 
que serà l’encarregada d’obrir 
les Quinquennals 2024.
Nascuda a Alcanar l’any 1971, 
Polls es va formar a la Univer-
sitat Autònoma de Barcelona. 
En finalitzar la llicenciatura va 
iniciar la seua carrera professi-
onal a Ràdio Nueva, actual SER 
Maestrat, on va estar durant els 
anys 1994 i 1995. 
Aquest mateix any va crear i di-
rigir Alcanar Ràdio fins al 1997. 
Del 2006 al 2012 va treballar a 
Ràdio Ulldecona on va dirigir el 
matinal de l’emissora i el 2016 

va fer el salt a RAC1 per ser 
l’editora del programa “La pri-
mera pedra”, un magazín que 
s’ofereix els caps de setmana, 
amb un extens repàs de l’ac-
tualitat cultural, política i es-
portiva de Catalunya.
Segons ha declarat Polls 
“sempre m’he sempre sentit 
canareva venint al municipi 
cada 15 dies, a més dels estius 

i durant les vacances escolars, 
per gaudir del poble, les tra-
dicions i sobretot dels amics”.
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RIBERA D’EBRE MÓRA LA NOVA

ribera/terra alta

El Museu del Ferrocarril i 
el MNACTEC organitzen la 

Festa del Vapor
El cap de setmana del 9 i 10 de 
març, el Museu del Ferrocarril 
de Móra la Nova i el Museu 
Nacional de la Ciència i de la 
Tècnica organitzen una nova 
activitat anomenada Festa 
del Vapor. La festa vol posar 
en valor aquelles peces de la 
col·lecció del museu ferroviari 
que utilitzen la tecnologia de 
la màquina de vapor. El museu 
disposa de diverses locomo-
tores d’aquesta època, i ja ha 
restaurat la locomotora Cuco, 
que serà una de les estre-
lles del cap de setmana. Però 
no estarà sola, ja que durant 
aquests dies també s’exhibi-
ran tres locomotores de vapor 
en funcionament que vindran 
d’altres punts de Catalunya. 
La Festa vol donar una visió 
més àmplia de la tecnologia 
del vapor, que no es limitarà 
a l’àmbit ferroviari, gràcies a 
la presència d’altres vehicles 
que es basen en la màquina 

de vapor, com els tractors o 
els motors estàtics. Els Bom-
bers mostraran com apagar 
un incendi amb aquesta tec-
nologia d’avantguarda de la 
seva època. I el dissabte al 
matí, el prestigiós cuiner Ser-
gi de Meià prepararà una de-
gustació d’olla ferroviària. Els 
visitants podran veure alguns 
d’aquests vehicles en movi-
ment i, en el cas dels trens, hi 
haurà composicions amb cot-
xes de passatgers i vagons de 
mercaderies, a bord dels quals 
es podran fer recorreguts.

PRAT DE COMTE

La vicepresidenta del Go-
vern, Laura Vilagrà Pons, va 
participar a Prat de Comte 
en una nova jornada de tre-
ball amb totes les alcaldies 
rurals de la vegueria de les 
Terres de l’Ebre per explicar 
l’impacte que tindrà l’Estatut 
de Municipis Rurals al terri-
tori. Una iniciativa llargament 
reivindicada pel món rural 
i que suposarà “un abans i 
després en tots aquells mu-
nicipis de menys de 2.000 
habitants amb la condició de 

“L’Estatut de Municipis Rurals neix 
amb la voluntat de recuperar l’equilibri 

territorial i enfortir el món rural”

rurals i amb especial atenció 
a aquells de menys de 500”. 
Així mateix, va destacar la 
importància d’aquesta llei “ja 
que condicionarà que les fu-
tures que es facin en àmbits 
com l’habitatge o el territori, 
es facin incorporant aques-
ta mirada cap al món rural”. 
Aquest estatut forma part 
del conjunt d’iniciatives que 
el Govern ha impulsat en el 
marc de l’Agenda Rural de 
Catalunya, i preveu que quedi 
aprovat aquest mateix any.

El Consell Comarcal seguirà prestant els 
serveis de l’Agència d’Habitatge

L’Agència 
d’Habitatge va atorgar 
184 ajuts a la comarca 

el 2023, dotats amb 
331.306,72 euros

El Consell Comarcal de la Ri-
bera d’Ebre i l’Agència d’Ha-
bitatge de Catalunya consoli-
den la seva col·laboració pels 
pròxims quatre anys, fins al 
2027, per apropar a la població 
de la comarca els serveis que 
presta l’agència i evitar així els 
desplaçaments a ciutats com 
Tortosa o Tarragona. Aquesta 
consolidació es va formalitzar 
en el ple ordinari del passat 
30 de gener, el qual va apro-
var el conveni de col·laboració 
i encàrrec de gestions amb 
l’Agència de l’Habitatge de Ca-
talunya, que permetrà a l’ens 
comarcal mantenir l’Oficina 
Comarcal d’Habitatge pels 
anys 2024-2027, amb una do-
tació econòmica de 200.000 
euros i la Borsa de Mediació 
per al lloguer social d’habi-
tatges durant el 2024 amb 
29.300 euros. Durant el 2023, 
l’oficina comarcal ha tramitat 
234 sol·licituds de subvenci-
ons, de les quals 191 han estat 
per al pagament del lloguer, 

22 per assegurar les actuaci-
ons d’accessibilitat als habi-
tatges de persones grans, amb 
discapacitat i/o en situació de 
dependència, i 21 han estat de 
sol·licituds de subvencions per 
a obres d’arranjament a l’in-
terior d’habitatges de perso-
nes grans. Amb tot, l’Agència 
d’Habitatge de Catalunya ha 
concedit 184 ajuts a persones 
de la Ribera d’Ebre que han 
estat dotats amb 331.306,72 

euros dels quals 199.212,20 han 
estat per al lloguer, 81.644,30 
per millorar l’accessibilitat, i 
50.450,22 per a persones grans.

El cap de setmana 
del 9 i 10 de març 
es posa en marxa 

aquesta iniciativa que 
vol posar en valor la 
tecnologia del vapor

CORBERA D’EBRE

L’alcalde de Corbera d’Ebre, 
Sebastià Frixach (Sumem per 
Corbera-Acord Municipal) ha 
fet saber en un comunicat 
que ha perdut “la confiança 
amb Junts per Corbera d’Ebre, 
grup amb el qual comparteix 
el govern municipal, després 
de conèixer que el passat mes 
de novembre aquests havien 
ofert al grup d’Entesa per Cor-
bera formar govern conjunt i 
donar l’alcaldia al seu candi-
dat, a canvi que formalitzessin 
aquest mateix pacte al govern 
del Consell Comarcal”.
Tal com indica el comunicat 
de Sumem per Corbera, “da-
vant d’aquesta proposta de 
canvi d’aliances feta a esque-
nes i contra Sebastià Frixach, 
l’alcalde ha anunciat que hi 
haurà canvis de composició al 
govern municipal”. “Governem 
i compartim amb Movem Ter-
res de l’Ebre, des del Consell 
Comarcal, un projecte comú 
per fer avançar la Terra Alta, 

Nou govern municipal de Sumem i Entesa

i a la vegada, en l’àmbit mu-
nicipal, durant aquests mesos 
de legislatura hi ha hagut molt 
bona sintonia i coincidència 
amb l’Entesa, fins al punt que 
han votat favorablement la 
proposta de pressupost mu-
nicipal. És per això que hem 
decidit forjar un nou govern 
municipal entre Sumem i l’En-
tesa”.
Frixach ha recordat que ja havia 
compartit govern de coalició a 
Corbera d’Ebre amb Antonio Ál-
varez la legislatura 2011-2015, 

on cadascun va dirigir l’alcal-
dia durant dos anys. Sebastià 
Frixach continuarà a l’alcaldia 
fins a finals de 2024, i llavors 
Antonio Álvarez agafarà el re-
lleu fins a acabar la legislatura. 
L’alcalde també ha comunicat 
l’expulsió del govern munici-
pal de la regidora de Sumem, 
Maria Asumpció Anguera, “da-
vant les faltes de considera-
ció, insults i desqualificacions 
fetes cap a ell durant el darrer 
Ple”
Per la seua part, el grup d’En-
tesa per Corbera d’Ebre (Mo-
vem Terres de l’Ebre) celebra 
que pugui “retornar al govern 
del municipi després del tren-
cament de l’actual govern for-
mat per Junts i ERC”.
D’altra banda, i segons va 
avançar Ebredigital.cat, Junts 
es prepara per “trencar rela-
cions amb ERC” a escala ter-
ritorial després de ser apartats 
“amb falsedats” de l’equip de 
govern de Corbera.

L’alcalde de Corbera, Sebastià Frixach
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terres de l’ebre

terres de l’ebre

Més de 150 activitats en les Jornades Tècniques
Des de fa més de deu anys, 
l’Institut de l’Ebre celebra al 
mes de febrer les Jornades 
Tècniques. 
Unes jornades que tenen per 
objectiu obrir les portes del 
centre a empreses, exalum-
nes i experts del sector, amb 
l’objectiu de crear sinergies, 
tant per a ells com per als 
futurs professionals del ter-
ritori. Les més de 150 activi-
tats que acollirà la setmana 
vinent l’institut, permetran 
millorar l’experiència forma-
tiva i la inserció laboral dels 
alumnes dels diferents cicles 
formatius. L’àmbit territorial 
és un dels punts forts de les 
jornades, ja que el centre, 
ofereix al territori professio-
nals qualificats dels diversos 
sectors especialitzats. 
La inauguració tindrà lloc el 
dilluns 19 de febrer a les 10h 
del matí a la sala d’actes, i es-
tarà presidida pel periodista 
ebrenc Jaume Borja. .
Les activitats de les Jornades 

INSTITUT DE L’EBRE

Tècniques seran les següents:
Dilluns 19, Dia de la Comuni-
cació.
Dimarts 20, Dia de l’Empre-
nedoria i la Innovació.
Dimecres 21, Dia de la Soste-
nibilitat. Dijous 22, Erasmus 
day. Divendres 23, Dia de 
l’Empresa.
Més de  154 activitats sectorials.

URV

Del 19 al 23 
de febrer

Presentació 
del llibre ‘Anna 
Maria Bel. Una 
vida dedicada 

a la dansa’ 
de Maite 

Hernández
Ahir dijous es va presentar al 
Campus Terres de l’Ebre el lli-
bre ‘Anna Maria Bel. Una vida 
dedicada a la dansa’ de Mai-
te Hernández Sahagún, que 
descriu la carrera com a ba-
llarina, docent i divulgadora 
d’Anna Maria Bel Curto (1938). 
La presentació del llibre va 
anar a càrrec de Roberto Oli-
van, ballarí, i va comptar  amb 
la participació de l’autora del 
llibre. També es va projectar el 
docu-retrat “La dansa al cen-
tre” de Josep Juan, i per con-
cloure l’acte va tenir lloc una 
actuació a càrrec d’alumnes 
del Ballet Estudi, de Llibertat 
Curto.

“Destacarem actes com 
l’FPchallenge on l'alumnat 
de 5 Instituts de les Terres de 
l’Ebre s’enfrontaran a un rep-
te empresarial. I la Fira Dual 
on més de 30 empreses as-
sistiran per recollir els cur-
riculum vitae dels diferents 
sectors professionals”.
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POLÍTICA

La secretària general de la 
Federació de l’Ebre d’Es-
querra Republicana, Maria 
Jesús Viña, ha manifestat 
que “el nou hospital univer-
sitari de les Terres de l’Ebre 
és un projecte estratègic i de 
transcendència, que reque-
reix consens i suma d’esfor-
ços de totes les institucions, 
entitats i agents del territori, 
d’aquí l’encert i la importàn-
cia que sota el lideratge del 
Govern s’hagi creat la Taula 
per a l’Impuls del nou hos-
pital universitari de les Ter-
res de l’Ebre”. Segons Viña, 
“després de dècades de pa-
raules, inacció i retrets, per 
primera vegada hi ha un 
projecte de nou Hospital de 
l’Ebre que avança amb pas 

“Esquerra, des del Govern, 
estem impulsant inversions i 
actuacions en Salut de gran 

transcendència per a l’Ebre”

ferm, acompanyat d’un es-
pai de trobada i diàleg que 
té per objectiu el bé comú 
de la gent de les Terres de 
l’Ebre”. Aquestes actuacions 
“s’afegeixen a moltes d’al-
tres”, d’aquí que Viña hagi 
afirmat: “Esquerra, des del 
Govern, estem impulsant in-
versions i actuacions en salut 
de gran transcendència per a 
les Terres de l’Ebre, que són 
estratègiques i ens equiparen 
amb la resta del país”.

termini els treballs iniciats 
per tal d’interferir el mínim 
en la normalitat i benestar 
del veïnat. Els tècnics muni-
cipals van rebre una resposta 
de l’empresa que diu que els 
vials tornaran a la normalitat 
en una setmana.

MÓRA D’EBRE
Rebuig a tota 

forma de 
violència

L’Ajuntament de Gandesa va 
mostrar ahir tot el rebuig a 
l’agressió que dimecres va 
patir un professor de l’IES 
Terra Alta, a la Biblioteca Mu-
nicipal de Gandesa.
“Des de l’Ajuntament volem 
expressar tota la solidaritat 
amb la víctima i amb la seva 
família, alhora que refermem 
el nostre compromís en con-
tra de qualsevol forma de vi-
olència, de qualsevol tipus, i 
vingui d’on vingui”.

GANDESA

L’AMETLLA DE MAR
Tres nous agents s’incorporaran

al cos de la Policia Local
El clima d’alarma social ge-
nerat pels robatoris que s’han 
comès a la població en els 
darrers mesos, ja sigui al nu-
cli urbà de la població o a les 
urbanitzacions, i algun roba-
tori en habitatges, va portar 
a l’equip de govern municipal 
a reunir-se fa unes setmanes 
amb els comerciants, rebre 
les seves queixes i expli-
car-los quina és la tasca que 
es fa per prevenir aquestes 
situacions.
L’equip de govern ha anunciat 
que aquest any 2024 s’incor-
poraran dos agents nous al 
cos de la policia local com a 
resultat de les places creades 
l’any 2023, places a les quals 
s’haurà de sumar un tercer 
agent en comissió de serveis. 
A més, l’Ajuntament ja pre-
veu el reforç de tres agents 
interins més de cara als me-
sos d’estiu.
Cal recordar que a finals de 
gener va tenir lloc una reunió 
convocada d’urgència per 

l’Ajuntament de l’Ametlla de 
Mar amb les forces i cossos 
de seguretat, amb l’objectiu 
d’analitzar la situació i estu-
diar de quina manera es po-
den reduir els robatoris que 
s’estan produint en comer-
ços del nucli urbà i habitatges 
de tot el municipi. D’aquesta 

En aquest sentit, l’alcaldessa 
de l’Ametlla de Mar, Eva del 
Amo, ha explicat que, “ens 
posem en la pell dels nostres 
veïns i comerciants i com a 
Ajuntament fem tot el que 
està a les nostres mans, però 
tampoc podem fer-ho tot 
d’un dia per l’altre. Teníem 
una policia local amb prop 
de trenta efectius i en els dar-
rers anys s’ha anat aprimant el 
cos fins a la dotzena actual. De 
moment aquest 2024 entraran 
tres policies nous, tres més 
d’interins a l’estiu, i de manera 
progressiva la nostra intenció 
és anar dotant a la nostra poli-
cia de més efectius”.
L’alcaldessa va insistir que, 
“ens consta que els Mossos 
d’Esquadra han reforçat la 
seva presència a la població i 
ens han traslladat la seva mà-
xima implicació, com també 
per part de la Policia Local”.
Tant els Mossos d’Esquadra 
com la Policia Local, conti-
nuen avançant en la investi-

Els serveis tècnics de Móra 
d’Ebre van constrenyir a l’em-
presa que executa els treballs 
de canalitzacions a la localitat 
en diferents carrers de la zona 
d’Antoni Gaudí, Tarragona i 
Pius XII, per tal que els acce-
leri i ho faci tal i com està es-
tipulat en les condicions del 
permís d’obres.
L’Ajuntament, divendres 
passat, va constatar i rebre 
queixes per l’estat de les ra-
ses obertes, la pols generada 
pels treballs, i fangs que no 
van estar tractats correcta-
ment, així com per l’excessiu 
temps d’execució. Els treballs 
no es van executar conforme 
es va acordar amb l’empresa, 
motiu pel qual li van ordenar 
que adopti mesures correcti-
ves amb la presència de pols 
i fang i que acabi en un breu 

L’Ajuntament reclama mesures a 
l’empresa que executa treballs 

de canalització

La incorporació de tres 
agents nous aquest 

2024 i tres més 
d’interins de cara als 

mesos d’estiu, són 
algunes de les mesures 

que aplicarà 
l’Ajuntament

reunió va sorgir la total im-
plicació de totes les forces 
de seguretat, i la prioritat ab-
soluta per donar solució a les 
inquietuds ciutadanes. Pròxi-
mament es celebrarà una re-
unió la Junta Local de Segu-
retat, convocada la primera 
setmana de març.

gació dels episodis de delin-
qüència dels darrers mesos, i 
estan a la recerca dels autors 
amb tots els mitjans dispo-
nibles i amb la implicació de 
la policia científica que ja té 
molts indicis sospitosos.

Els tècnics esperen que 
els vials tornin a la 
normalitat en una 

setmana 
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Després de set anys Xerta ha 
recuperat la Cursa de les Fonts 
que en aquest cas ha estat la 
segona del calendari del Cir-
cuit Terres de l’Ebre de Cur-
ses de Muntanya. Més de 200 
participants van poder gaudir 
d’aquesta cursa de prop de 14 
quilòmetres i més de 625 me-
tres de desnivell que va sortir a 
les nou del matí de l’Estació de 
Xerta a la Via Verda. 
La victòria de la cursa llarga va 
ser per a Zaid Ait Malet que va 
arribar en un temps de 2 hores 
i 49 minuts. 
La victòria femenina va ser per 
a Sandra Burgués que va tra-
vessar la meta en 2 hores i 17 
minuts.
(Blanca Querol/Canal TE 24)

MONTSIÀ

Des del Consell Comarcal del 
Montsià, a través de les xar-
xes socials, s’ha expressat el 
condol de tota la corporació 
per la mort, aquest matí de 
dimecres, d’un treballador del 
programa Treball i Formació 
mentre estava en tasques del 
servei de neteja a la població 
del Mas de Barberans.
“Volem mostrar el nostre més 
profund pesar i ens sumem al 
dol”.

Condol per la mort 
d’un treballador

FLIX

El municipi 
recupera 
la Cursa

de les Fonts

XERTA

L’Ajuntament de Flix ha fi-
nalitzat el darrer tràmit de 
cessió dels terrenys al De-
partament de Salut per a la 
construcció del nou CAP 
durant el plenari celebrat 
aquest dilluns, 12 de febrer. 
Es tracta de l’acord definitiu 
després dels preceptius trà-
mits d’agrupació urbanísti-
ca, cadastral i de registre de 
la propietat del solar, el qual 
ocupa un total de 1.663 m2 
un cop rectificats els límits 
amb el cadastre.
Durant les properes setma-
nes s’acabarà de dur a terme 
l’enderroc de les dos cases 
propietat de l’Ajuntament i 
dels garatges contigus, un 
cop que Inspecció de Treball 
doni l’autorització preceptiva 
a l’adjudicatari per reprendre 
les feines.

Cessió de 
terrenys per a la 
construcció del 

nou CAP

terres de l’ebre

El projecte consisteix en 
el desmantellament dels 

54 aerogeneradors 
actuals, reduint-ne 
el nombre a 9. Es 
mantindran les 

alineacions actuals 
transformant-se en una 

implantació més 
respectuosa i eficient

LA RÀPITA
El Club Nàutic avança cap a
la sostenibilitat amb una 
innovadora instal·lació 
d’energia solar
En una significativa aposta 
per la sostenibilitat i l’eficièn-
cia energètica, el Club Nàutic 
de La Ràpita ha culminat amb 
èxit la instal·lació fotovoltaica 
que ha dut a terme l’empresa 
energètica Servinergia, em-
presa del sector de les energi-
es renovables. Aquesta inicia-
tiva, que consta de 93 plaques 
solars d’última generació amb 
una capacitat de 42Kwp, està 
destinada a generar aproxima-
dament 68.064Kwh d’electri-
citat anualment, representant 
un estalvi estimat del 25,3% del 
cost total del terme de l’ener-
gia. Aquesta implementació 
reflecteix el ferm compromís 
del Club Nàutic de La Ràpita 
amb les pràctiques ambientals 
responsables i el seu lideratge 
en la promoció d’una comuni-
tat nàutica més verda. 

L’elecció per l’energia solar 
subratlla la visió del club d’in-
tegrar solucions energètiques 
netes i sostenibles en les seves 
operacions.

Renovació del parc eòlic
Les Colladetes
Ahir dijous es va admetre a 
tràmit el Projecte d’Actuació 
Específica en sòl no urbanit-
zable de renovació del parc 
eòlic Les Colladetes. Aquest 
consisteix en el desmantella-
ment dels 54 aerogeneradors 
actuals, reduint-ne el nom-
bre a 9, mantenint la potèn-
cia total del parc de 36,63 
MW i ubicant-se en la matei-
xa àrea geogràfica, de ma-
nera que es mantindran les 
alineacions actuals transfor-
mant-se en una implantació 
més respectuosa i eficient, 
amb uns aerogeneradors de 
majors dimensions, però amb 
un balanç total que suposa la 
reducció de 45 aerogenera-
dors.
Aquesta actuació està con-
templada dintre de la línia 
europea de renovació dels 
parcs existents per lluitar 
contra l’emergència climàti-
ca i l’impuls de les energies 
renovables.

EL PERELLÓMONTSIÀ

La Comissió d’Urbanisme de 
les Terres de l’Ebre (CUTE) ha 
aprovat inicialment el Pla es-
pecial urbanístic autònom per 
ampliar l’abocador del Mas 
de Barberans. Amb l’aprova-
ció, se suspèn l’atorgament 
de llicències en tot l’àmbit del 
planejament fins a l’aprovació 
definitiva, en un termini mà-
xim d’un any. L’actuació està 
promoguda pel Consorci de 
Polítiques Ambientals de les 
Terres de l’Ebre (COPATE), que 
fa un mes va licitar el contrac-
te per redactar el projecte. La 
fase tres de l’abocador està a 
punt d’arribar al màxim de la 
capacitat, i mentre es trami-
ta l’ampliació s’ha incorporat 
una trituradora de volumino-
sos per reduir l’espai que ocu-
pa la brossa i allargar la vida 
útil dels terrenys actuals.

Pla especial 
per ampliar 
l’abocador 
de Mas de 
Barberans

L’AMPOLLA

Els operaris de Gestagua, 
adjudicatària del servei d’ai-
gua potable i clavegueram 
de l’Ampolla, han iniciat els 
treballs de recerca de fuites 
en tot el municipi. L’objectiu 
és reduir al màxim les pèr-
dues a la xarxa i salvaguar-
dar l’aigua, tenint en compte 
l’episodi de sequera en què 
es troba gran part de Cata-
lunya. Gestagua ha subcon-
tractat una empresa externa 
especialitzada en aquestes 
tasques, Fugagua, perquè 
executi treballs de recerca 
intensiva de fuites a tota la 
xarxa d’abastament d’aigua. 
Les tasques es duen a terme 
cada any, seguint la planifi-
cació anual de recerca de 
fuites per millorar el rendi-
ment de la xarxa d’abasta-
ment d’aigua del municipi.

Treballs
de recerca de 

fuites 

GODALL

Un any més torna Mil·lenària 
la Fira de l’Oli i l’Espàrrec de 
Godall, celebrant la seva XXI 
edició, els propers dies 9 i 10 
de març.
A més de les novetats, serà 
un cap de setmana amb ex-
posicions, concursos, confe-
rències, tallers i degustacions 
de l’oli novell de la tempora-
da i de productes típics com 
la botifarra, el coc en sal, el 
panoli o la truita d’espàrrecs. 
Godall ja ha iniciat el comp-
te enrere per un gran cap de 
setmana amb la seua Fira. 

XXI Fira de l’Oli i de 
l’Espàrrec
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terres de l’ebre

SETMANA 
CALENTA  
Quina setmana calenta, la de 
descans, en la que han caigut 
tres entrenadors. A l’Ampolla 
ha arribat el tercer entrena-
dor, Jose López (exTorreforta, 
Valls i Batea). Al Catalònia ja 
portaven dos entrenadors i al 
final agafen l’equip Cosido i 
Marcos com a segon. I on ha 
saltat la bomba és a Gandesa 
amb el cessament d’Ivan 
Romeu, gran persona i gran 
entrenador. Molts dels juga-
dors estan amb ell. 
Ivan, a l’estiu, ja va trigar 
a renovar perquè faltaven 
garanties de fitxatges; va ser 
l’últim mister a signar de la 
categoria. La temporada no va 
bé; normal perquè hi ha molt 
bons equips i no es va apun-
talar bé la plantilla. El mister 
va demanar fitxatges però no 
se n’han pogut fer. La relació 
entre Ivan i la directiva dar-
rerament era poca. La notícia 
va saber-se el dissabte. Quan 
tots esperaven un fitxatge, 
la notícia fou el cessament 
d’Ivan. 
Durant la setmana han hagut 
reunions diverses, fins i tot un 
jugador important pot haver 
decidit no seguir. El Gandesa, 
un clàssic de segona catalana, 
ara viu un moment complicat 
però encara amb temps de 
reconduir la situació. 

Segons dades consultades, en 
els darrers 25 anys, a Gandesa 
només s’havia destituït un 
entrenador. Esta setmana es 
va trencar la dinàmica a la 
banqueta del club terraltí amb 
el segon en mig segle. 

CELMA

NINGÚ NO NEIX 
ENSENYAT
La setmana ha estat convulsa 
quant a canvis a les banque-
tes de la segona catalana. 
La segona volta ja ha arribat 
i comencen les urgències. En-
mig de tot plegat, es produeix 
una situació dolorosa quan 
un entrenador ha de dimitir 
o és destituït. Es produeix 
una ruptura d’emocions. I no 
sempre és fàcil de gestionar. 
Més bé al contrari. Hem 
de considerar que quan es 
produeix la ruptura, hi ha 
jugadors que estaran satisfets 
i d’altres que no. I es crea 
una divisió. Parlo en general. 
I com he dit, articular un 
trencament no és assequible. 
Sempre es perden llençols pel 
camí. Ningú no neix ensenyat 
per ser president o directiu. 
I ningú no neix ensenyat per 
afrontar estes situacions.  
També cal veure, en clau 
directiva,  que facis com ho 
facis, no li agradarà mai a 
tothom. I estic segur que  cap 
de les parts implicades voldria 
viure moments com estos, i 
més en el futbol regional. Els 
resultats són els que manen 
i els entrenadors, ja sé sap,  
viuen sempre en el punt de 
mira.  

MICHEL

 Minut 91:
Dilluns: 20 h 

a Canal TE 24/ 
22h a Canal TE.

Dimarts: 20 h a Canal 
TE 24 i 23h a Canal TE

TERCERA FEDERACIÓ
TERCERA FEDERACIÓ

Rapitenca-Pobla  diu 12h

PRIMERA CATALANA

Martorell-Ascó  diumenge 12h

Catllar-Tortosa E diumenge 11.15h

SEGONA CATALANA

Dissabte

Pobla-Catalònia 16.30h

Camp Joliu-Gandesa  18.30 h

Cubelles-Ulldecona 18.20h

Diumenge

Aldeana-Cambrils U 12h

J i Maria-M Nova diumenge 16h

La Sénia-Arboç 16.30h

Camarles-Ampolla 16.30h

Hospitalet-R Bítem 17 h

TERCERA CATALANA

Avui: J i Maria-Alcanar 21 h

Dissabte: 

Flix-Amposta 16.30h

Catalònia-Roquetenc 16.30h

Camarles-S Bàrbara 18h

Diumenge: 

Perelló-Xerta 16h

La Cava-Masdenverge 16h

Godall-Pinell 16.15 h

Tortosa E-Ametlla 17h

QUARTA CATALANA 

Dissabte

Horta-S Jaume 16h

Amposta-Tivenys 16h

Fatarella-la Galera 16h

Gandesa-Campredó 18.30h

Diumenge

Torre Espanyol-Olimpic 15.45h

Benissanet-la Cava 16h

Corbera-Ametlla 16.30 h

J i Maria-Ginestar 18h

LA PROPERA
La Rapitenca rebrà la Pobla 
amb exigència per guanyar

El partit de
Canal TE:

Flix-Amposta
Diumenge 22h

La Rapitenca va perdre al 
camp del Peralada (1-0). Una 
derrota dolorosa perquè els 
rapitencs van fer el millor 
partit fora. Però van perdo-
nar. I a darrera hora van cedir 
la derrota arran d’un penal. 
I ara ja cal estar centrats en 
el proper partit, a la Devesa, 
contra la Pobla en el derbi. 
Un altre cop els rapitencs tin-
dran exigència per assolir els 
tres punts. 
El tècnic Jordi Martin, del 
partit a Peralada,  recorda-
va que “vam generar moltes 
ocasions. Però vam perdonar. 
I un penal va decidir al minut 
94. Hem de seguir i ja pensar 
en el proper contra la Pobla 
per tornar a sumar de tres al 
nostre camp, on hem de se-
guir ferms”.

El Tortosa Ebre visitarà 
diumenge el Catllar

Condol
El club està de dol per la 
mort, als 86 anys, d’Alfre-
do Arbó Sanchez, que fou 
president a finals dels 90 i 
soci número 3 de la Rapi-
tenca. 

El Tortosa Ebre visitarà diumen-
ge (11.15 h) el Catllar, un equip 
que està necessitat de punts 
perquè es troba en zona de 
descens. Té 16 punts. El Torto-
sa Ebre, per la seua part, és sisè 
amb 24. Tot i que aparentment 
està en una bona situació, la 
igualtat de la categoria fa que 
només estigui a dos punts de les 
posicions de descens. Per tant, 
serà un altre partit amb doble 
valor. 
Àlex González, mister del Cat-
llar, comentava que “donades 
les circumstàncies en què ens 
trobem, serà un partit vital per 
nosaltres. El plantejarem com 
una final amb l’objectiu de gua-
nyar. Esperem repetir la imat-
ge dels darrers partits. Sabem 
que juguem contra un bon 
equip. Per això hem de buscar 
ser capaços de donar la millor 
versió i aconseguir una victòria 
que ens done opcions de per-
manència. Després d’una jor-
nada de descans, hem treballat 

bé i haurem d’estar 100 x 100 
concentrats per aconseguir els 
3 punts”. Per la seua part, Josep 
Balart, tècnic del Tortosa Ebre, 
comentava que “el Catllar serà 
un rival molt difícil i més al seu 
camp. Un equip que porta bona 
dinàmica de joc. Penso que la 
seua classificació no reflecteix 
el seu potencial. Serà un partit 
complicat, de molt de treball, 
tàctic, i en el que haurem  de 
minimitzar les errades i mos-
trar les nostres virtuts buscant 
puntuar per seguir en la llui-
ta pel nostre objectiu”. Peke i 
Marc Fabregat poden entrar en 
la convocatòria. Genís és baixa 
per sanció. Hugo, darrer fitxat-
ge, encara té molèsties però es 
confia en què pugui debutar.

Ens ha deixat, als 86 anys, Alfredo 
Arbó (qepe). Fou president de la 

Rapitenca a finals dels 90. 

Molta igualtat: 2 punts 
separen el cinquè de la 

zona de descens
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PRIMERA CATALANA

L’Ascó va arribar al descans del 
cap de setmana passat amb 
una dinàmica positiva de joc 
i resultats. L’equip és cinquè 
però a dos punts de la zona de 
descens. Per això és important 
encadenar una nova victòria. 
El proper partit serà a Marto-
rell, equip que és quart clas-
sificat amb sis punts més que 
els asconencs. Per tant, com la 
majoria de la categoria, partit 
amb doble valor de punts per 
fer un salt, cas de guanyar, o 
per tenir dubtes, cas de perdre.
Arnau Alcoverro, mister de 
l’Ascó: “sabem que anem a un 
dels camps més complicats 
de la categoria. Un equip que 
a casa s’ha fet molt sòlid, on 
encara no ha perdut. Natros 
arribem a la jornada en una 
bona dinàmica. Quan estàs 

L’Ascó torna a la competició visitant el Martorell

Jose López, nou tècnic de l’Ampolla

amb una inèrcia positiva pre-
fereixes que no hi hagi atura-
da. Però ha estat una aturada 
curta en la que cal dir que hem 
treballat força bé. I l’equip està 
mostrant moltes ganes per as-
solir diumenge un premi per 
seguir allunyat de les places 
de descens. Aquest és l’objec-
tiu prioritari: no arribar al final 
de lliga amb dificultats”. 
Arnau afegia que “és evident 
que un triomf també ens per-
metria somiar i enganxar-nos 
amb el grup capdavanter. Som 
conscients que és un repte 
complicat però que la recom-
pensa està  a l’altura del rep-
te. Així mateix, anem amb la 
mateixa mentalitat: millorar la 
primera volta. De moment, ho 
estem fent setmana a setma-
na”.

La setmana passada ja vam 
informar que Toni Chacon no 
seguia entrenant a l’Ampolla. 
Els dies posteriors, van ha-
ver noms que van sonar per 
a ocupar la banqueta am-
pollera: Àngel Garcia, Isaac 
Fernández, Fabregat o Teixi-
dó. 
I enmig de tot plegat, la di-
rectiva va contactar amb 
José López. I ell finalment és 
el nou entrenador. 
López va entrenar el Torre-
forta i al Valls (amb qui va 
assolir ascensos) i també el 
Batea. Els darrers dos anys 

havia fet d’observador per la 
delegació de Tarragona de la 
Federació Catalana, a més de 
ser coordinador de selecci-
ons de futbol base del Camp 
tarragoní. Unes funcions que 
ha deixat enrere per poder 
entrenar a l’Ampolla.
El tècnic afrontava la nova 
etapa amb il.lusió “i amb 
moltes ganes de revertir la 
dinàmica. Hi ha bons juga-
dors i penso que hi ha temps 
per assolir l’objectiu, que és 
la permanència. Treballarem 
per aconseguir-la”. 
No es descarta poder fer al-

En les darreres setmanes 
havíem informat que el juga-
dor de l’Ascó, Quim Cardona, 
havia demanat la baixa. En 
principi, el club no li donava 
a l’espera de poder fer una 
incorporació per compensar 
la seua marxa. El mister 
Arnau ha informat aquesta 
setmana que el davanter de 
Prat de Comte rep la baixa de 
l’entitat de la Ribera. 

L’Ascó té a prop una incorpo-
ració i Quim ha rebut la baixa 
i podrà jugar al Camarles, 
amb el seu germà, que era el 
que desitjava. Podria debu-
tar en el proper partit contra 
l’Ampolla.

FC ASCÓ

Quim Cardona ha causat baixa de l’Ascó.  

La junta directiva del CF Gan-
desa va decidir destituir al 
tècnic Ivan Romeu. El comu-
nicat va ser el diumenge pas-
sat, cap de setmana de des-
cans. 
Ivan Romeu manifestava que 
“és cert que els darrers re-
sultats no han estat positius 
però la veritat és que l’equip 
estava treballant bé en els en-
trenaments i als partits, amb 
bona actitud. I es veia il.lusió 
per revertir la dinàmica. No 
obstant, la directiva ha pres 
esta decisió i cal acceptar-la”. 

Malgrat això, el mister aclaria 
que “lamento les formes per-
què penso que no han estat les 
més correctes. Divendres pas-
sat ja corria la veu per Gandesa 
de que hi hauria un relleu a la 
banqueta i fins i tot es parlava 
de noms d’entrenadors. I jo no 
tenia cap notícia al respecte. 
Havien passat uns dies després 
del darrer partit i ja estàvem 
pensant en el proper. Penso 
que no mereixia la forma en 
què es va comunicar, per tele-
fon. D’altra banda, m’agradaria 
destacar les mostres de carinyo 

i de suport de la majoria de la 
plantilla, amb els missatge de 
suport rebuts. Estic molt agraït 
perquè demostren que han va-
lorat moltes més circumstànci-
es”. 
El president Sergi Vidal, per 
la seua part, aclaria que “sap 
greu que Ivan estigui molest. 
He d’admetre que les formes 
no van ser les idònies. A mi 
m’hagués agradat parlar amb 
ell personalment, però no va 
poder ser per motius diversos 
i persones exteriors van poder 
filtrar la notícia abans de que 

Quim ja té la 
baixa i fitxa

per al Camarles

guna incorporació. López 
debutarà diumenge al camp 
del líder Camarles, en el der-
bi.  
D’altra banda, durant la set-

Ivan Romeu no continua com a mister del Gandesa
el tècnic es va assabentar per 
mi, quan li vaig trucar. No és 
agradable tota la situació. Des-
tacar la feina que ha fet Ivan en 
el temps que ha estat al club. 
No obstant, els darrers resultats 
ens han fet prendre una deci-
sió”. 
D’altra banda, el president ex-
plicava que “ara estem amb el 
nou mister mirant de fer alguna 
incorporació, com també s’ha 
intentat en les darreres setma-
nes, tot i que continua no sent 
fàcil fitxar en estos moments. 
Però seguirem intentant-ho”. 

Finalment, sobre si poden ha-
ver altres canvis en el club, 
el president deixava clar que 
“sempre que sigui pel bé del 
Gandesa, la porta està ober-
ta per si algú es vol presen-
tar i agafar-lo”. El nou mister 
és Dani Guerrero, que fins 
fa unes setmanes fou segon 
d’Isaac Fernández al Santboià. 
Arran de la situació un juga-
dor amb molt de carisma po-
dria no seguir.  

mana passada va haver una 
reunió i semblava que podien 
haver-hi canvis a curt termi-
ni. El president Ferran Galve 
aclaria  que no és així: “fou 
una reunió  a l’Ajuntament ja 
per la temporada propera, ja 
que natros no tenim inten-
ció de continuar. És bo que 
hi hagi interès pel futur i que 
pugui haver gent que es pre-
ocupi en agafar el club. Na-
tros vam entrar i encara es-
tàvem estudiant però ara, ja 
amb feina, es fa més compli-
cat poder dedicar-nos tot el 
temps que es necessita”.

Dani Guerrero és 
el nou entrenador de 

l’equip gandesà

El nou entrenador 
debutarà al camp del 

líder Camarles
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COMUNICACIÓ

Els reis locals de la ràdio ebrenca

Fa mesos ho tenia previst però 
era impossible, l’actualitat 
mana i cada setmana hi ha un 
tema tocar. Dimarts va ser el 
dia mundial de la ràdio, i avui 
sí que puc fer el meu home-
natge a diversos aficionats que 
fan una gran tasca a les emis-
sores locals. César Roig, autor 
de dos llibres del club, a San-
ta Bàrbara. A l’Ametlla, quatre 
genis: Francesc Callau, Juanjo 
Balfegó, Òscar Farnós i Ricar-
do Fernández. A Masdenverge 
Toni Iniesta, pare de dos juga-
dors -un al Gandesa i l’altre al 
Masdenverge- i un talismà al 
seu poble. A Roquetes, Miquel 
Campos, sent un gran cap de 
premsa i que té el seu progra-
ma a Antena Caro. I per aca-
bar el duet rapitenc Fernando 
Garcia i Hernan Subirats. No sé 
quin dels dos és més perillós 
però sí que sé que són uns ge-
nis. A Radio Ràpita cada dia hi 
ha 15 minuts de futbol i a més 
des de fa 20 anys Fernando 
transmet en directe cada partit 
de la Rapitenca. Curiós: Her-
nan va ser president d’aquest 
club i ara ho és Fernando; tots 
dos comparteixen el futbol i 
els micros de Ràdio Ràpita.

En general que estes pobla-
cions tinguin un programa de 
futbol és un miracle i té molt 
mèrit. 
Per molta televisió i internet 
la ràdio segueix més viva que 
mai, i en el món de la comu-
nicació i del futbol en concret, 
hem tingut veus que han fet 
més gran aquest mitjà: Matias 

Prats (pare), José Maria Garcia 
el número 1, De La Morena o 
Pepe Domingo Castaño. 
De petit recordo els programes 
que feien els dilluns, Josep 
Àngel Òdena a Tortosa i Jordi 
Itarte a Ulldecona. És més, jo 
vaig col.laborar a Ràdio Ullde-
cona quan tenia uns 15 anys i 
també a Ràdio Tarragona amb 
les cròniques de la Sénia i fins 
i tot una vegada vaig entrar en 
directe des de Barcelona, uti-
litzant el telèfon públic d’un 
bar del camp de futbol. 
Quins temps gloriosos de Rà-
dio Tortosa i Ràdio Ulldecona, 
la gent enganxada a la ràdio 
i els caps de setmana amb el 
Carrussel esportiu amb els gols 
en directe, no s’havia inventat 
internet. 
Avui tot ha canviat però si po-
seu un partit de futbol a la te-
levisió i poseu la ràdio de fons, 
la ràdio segueix sent la reina.  
Aquí tenim futbol per Canal 
Terres de l’Ebre, amb els pro-
grames de Michel, premsa es-
crita amb el Més Ebre i també 
es toca el micro i la trompe-
ta, a Roquetes, Santa Bàrbara, 
Ametlla, Masdenverge i la Rà-
pita. Un milió de gràcies a tots 
per fer-ho possible.

Programes a  
emisores locals de ràdio 

on es comenta 
l’actualitat dels equips 

de casa

César Roig, a la Plana Ràdio. Miquel Campos, a Antena Caro Roquetes. Toni Iniesta, a Ràdio Joventut de Masdenverge.

Fernando  Garcia i Hernan, a Ràdio Ràpita.

‘La Pachanga’, a la Cala Ràdio.
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ELS PRONÒSTICS DE CELMA. 3 CATALANA

BALANÇ DELS PRONÒSTICS FETS A L’AGOST DEL 2023
Des de fa diverses tempo-
rades, a l’agost, abans que 
les competicions comen-
cin,  publico els pronòstics 
de cada categoria. A la mei-
tat de la temporada faig un 

primer balanç. 
És avui. 
Veureu que tinc errors però 
els encerts s’acosten al 75%, 
estadística que cada any és 
pràcticament la mateixa. 

Per tant, un cop recent co-
mentada la segona volta, és 
hora de publicar com estan 
els pronòstics que vaig fer a 
l’estiu. 
Aquí els teniu. 

MÀXIM FAVORIT: Olímpic
L’ALTRE CANDIDAT: Corbera
ALTRES ASPIRANTS: Benissanet, Ginestar i S Jaume.
EL CAMPIÓ TAPAT: Amposta B
DONARAN MOLTA GUERRA: Tivenys i Jesús i Maria C
INCÒGNITES: Ametlla, la Galera, Gandesa B, Fatarella, Campredó i Horta. 
FARÀ MILLOR TEMPORADA: La Cava B.

(Publicació feta l’11 d’agost de 2023)

SEGONA CATALANA. QUINA LLIGA TAN ATRACTIVA
La segona catalana, és 
l’antiga primera regional o 
podríem dir la primera pro-
vincial del futbol que des 
del 1985 només té equips 
de la nostra província, 
abans n’hi havien de Barce-
lona i Lleida. 
Els meus pronòstics a la 
pretemporada, que vaig 
publicar a l’agost passat, 
gairebé són exactes i els 
que estan en descens, de 

moment, els encerto tots. 
I el favorit, el Vilaseca, fins 
ara és el millor de la zona de 
Tarragona. Vaig dir que La 
Sénia podria quedar cinquè, 
que Camarles i Jesús i Maria 
estarien dalt i que el Remo-
lins-Bítem era una incògnita . 
Ni els més optimistes hau-
rien pogut encertar que, a 
l’equador de la lliga, els tres 
primers classificats serien 
ebrencs però queda molta 

lliga i els equips de Tarragona 
en qualsevol moment poden 
estrènyer, Cambrils Unió, 
Vilaseca, Pobla de Mafumet, 
Cubelles i Camp Joliu. 
Els descensos estan molt li-
quidats i l’emoció està la part 
de dalt, 10 equips separats 
per 12 punts i s’està confir-
mant el que vaig dir que seria 
una lliga superigualada. 
Els savis del futbol de Tarra-
gona diuen “Que cap equip 

ebrenc vol pujar”. 
Ho veurem, potser ara no ho 
veuen clar però si acaba pas-
sant, però potser diuen si. 
La segona volta es presenta 
emocionant. Puja el campió 
i el segon i el tercer promo-
cionen. 
Compte últimes tres jorna-
des. 
Quin gran final de lliga ens 
espera, ni jo comptava amb 
una lliga tan emocionant. 

Encara que tots voldríem 
una lliga ebrenca cal dir que 
el format actual també té el 
punt a favor de poder veure 
els equips de Tarragona i un 
de Barcelona i per ells és un 
plaer viatjar fins a les nostres 
terres.
L’únic punt negatiu són els 
descensos amb els 5 previs-
tos en el pla de competició 
per deixar el grup dels 18 
actuals, als 16.

CANDIDAT ASCENS: AMPOSTA

POT QUEDAR SEGON: L’AMETLLA

UN DELS 3 QUEDARÀ TERCER: LA CAVA, PERELLÓ, FLIX

UN DELS DOS SERÀ REVELACIÓ: CAMARLES B, ALCANAR

UN DELS D’ESTOS 3 POT SOFRIR: 
MASDENVERGE, XERTA, GODALL

D’ESTOS 3, UN FARÀ MILLOR TEMPORADA: S BÀRBARA, JESÚS I MARIA B, 
ROQUETENC

INCÒGNITES: TORTOSA EBRE B, 
CATALÒNIA B, PINELL

(Publicació feta el 4 d’agost de 2023)

ELS PRONÒSTICS DE CELMA. 2A CATALANA
CANDIDAT A L’ASCENS: VILASECA

EQUIPS EBRENCS QUE PODEN ESTAR DALT: AMPOLLA, J I MARIA, CAMAR-
LES I ALDEANA

UN POT QUEDAR CINQUÈ, L’ALTRE DESÈ: POBLA B I LA SÉNIA

FARÀ BONA TEMPORADA: ARBOÇ, 
CUBELLES I CAMBRILS U

INCÒGNITES: 

ULLDECONA, MÓRA LA NOVA, CATALÒNIA, GANDESA I REM BÍTEM

D’ESTOS 3 SOLAMENT BAIXARÀ UN: C JOLIU, ESPAÑA CANONJA I 
HOSPITALET

(Publicació feta el 28 de juliol de 2023)

LES MEUES APOSTES, ELS MEUS ENCERTS I ELS MEUS ERRORS
Joaquin Celma
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EL PRONÒSTIC DE CELMA. 4A CATALANA
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TORNEIG DE FUTBOL BASE

David Villa, padrí del Torneig.

El Torneig començarà el 
dijous dia 28 de març.

Hi haurà més de 10 seus.
Més de 350 partits.

10 categories.

La presentació serà a 
Tortosa, divendres 29 

pel matí

La cloenda a 
Amposta, el dia 31. 

Es disputaran les 10 
finals

L’ITE DV7 ja ha començar el 
compte enrere. El dijous Sant 
dia 28 de març donarà el tret 
de sortida una nova edició 
que es preveu de rècord. 
El director del torneig, Fer-
ran Simó, informa que “estem 
aconseguint un event espor-
tiu multitudinari. Enguany se 
superen 10 seus: Camarles, 
L’Aldea, Sant Jaume, Deltebre, 
la Ràpita, Amposta, Tortosa, 
L’Ampolla, Ulldecona, Cam-
predó i ara estem en conver-
ses amb Santa Bàrbara i Pere-
lló perquè tenim necessitat 
de camps i de més seus per 
abarcar tots els partits, que en 
seran més de 350 durant els 
dies en què es farà el Torneig”.
En l’edició del 2024 hi com-
petiran més de 200 equips, 
destacant les 10 categories, 
dues d’elles femenines i amb 
la participació de clubs com 
el Barça, Vilareal, R. Societat, 
At de Madrid, Sporting, Sara-
gossa... 

Compte enrere per a l’edició més 
multitudinària de l’ITE DV7

L’ITE-DV7  avança l’inici al di-
jous dia 28 de març per a po-
der incloure tota la previsió 
de partits. La presentació en-
guany serà a Tortosa, diven-
dres dia 29 de març pel matí.
“Hem aconseguit implicar a 
més municipis que, juntament 
amb els clubs, permeten arri-
bar al rècord de participació.  
Penso que serà l’event espor-
tiu més important que s’haurà 
fet a les Terres de l’Ebre i que  
a més de l’impacte social i es-
portiu, cal considerar l’eco-
nòmic amb la repercussió que 
suposarà l’esdeveniment per 
al territori. Estem molt satis-
fets i ja enfilem la recta final 
de l’organització amb molta 
il.lusió perquè la feina de tants 
mesos es pugui veure reflecti-
da amb esta edició que supera 
la referència de les anteriors”, 
explicava Ferran Simó. Uns 80 
voluntaris treballaran perquè 
tot estigui a punt en els dies 
del Torneig. Per tant, ha co-

mençat el compte enrere per 
a l’edició més multitudinària 
de l’ITE 2024.

Foto familiar de l’edició de l’any passat.
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CINQUENA EDICIÓ
El RCD Espanyol Aleví i els Avatars Academy infantil,

guanyen el Torneig Petits Herois

Una cinquena edició que ni 
el mal temps va poder aturar 
amb un total de 26 equips. Un 
gran èxit. 
L’esdeveniment es va iniciar el 
divendres la tarde amb el tor-
neig Infantil de futbol 7 que 
van guanyar els Avatars per 
3-1 a la final contra el Tortosa 
Ebre.
I el dissabte el RCD Espanyol 
va ser el campió aleví, després 
d’una final espectacular en la 
que guanyava 2-0 contra un 
Real Zaragoza que remunta-
va i es posava 2-3, acabant el 
partit amb un 4-3 per a l’Es-
panyol...un autèntic partidàs. 
El Valencia CF va quedar el 3r 

Veterans
Partits recuperats dissabte 
passat:
Amposta-Perelló 5-0
Rapitenca-Ametlla 1-1
L’Alcanar és líder amb 21 punts, 
seguit per la Rapitenca tam-
bé amb 21 però amb un partit 
més. El Roquetenc és tercer 
amb  20 (un partit més).

Handbol: Centre d’Esports Tortosa
El sènior masculí va guanyar el 
Vendrell 32 a 30. Els tortosins 
sempre van anar per davant al 
marcador i van ser el qui van 
marcar el ritme del partit. Al 
descans es va arribar amb el 
16-13. Avançada la represa, 
accions defensives dels visi-
tants i una baixada de ritme de 
la defensa tortosina va fer que 

Handbol Club 
Perelló

L’equip sènior de l’HC Pere-
lló va perdre aquest passat 
dissabte a casa del Sant 
Quirze B, un equip situat 
per sobre a la classificació 
(39-27). Les locals van anar 
per davant en tot el partit, 
arribant a la mitja part amb 
una àmplia distància (21-
12). A la represa, les pere-
llonenques van saber reta-
llar una mica de distància, 
però les “kiris” van saber 
respondre, arribant al final 
39-27. “Hem de continuar 
treballant per poder rever-
tir aquesta tònica negativa. 
Molta força!. En el proper 
partit, rebrem a casa l’Igua-
lada, un equip que en prin-
cipi es podria presentar com 
més accessible. Lluitarem”. 
(Facebook CH Perelló)

Club Handbol 
Amposta

El sènior femení del CH Am-
posta es va refer aviat de la 
derrota contra la Fundació 
Handbol Sant Vicenç B, en 
partit avançat al divendres, 
amb una victòria davant 
l’Handbol Terrassa Ricardo 
i Montse per 31 a 26 que li 
permetrà continuar com a 
primer classificat en solitari 
de Lliga Catalana. 
A l’enfrontament de diumen-
ge es van recuperar les bones 
sensacions, amb una defensa 
forta i sortides al contraatac. 
També van haver moltes rota-
cions a la banqueta, amb to-
tes les integrants de la planti-
lla a un gran nivell. 
Diumenge  el Club Handbol 
Amposta visitarà la pista del 
Sant Esteve de Palautordera.

(Canal TE 24)

Club Volei 
Roquetes

Victòria del Club Vòlei Ro-
quetes per 1 a 3 en la seva 
visita a la pista del Tren de Só-
ller. Una victòria clau per con-
tinuar lluitant per l’objectiu de 
la salvació. Pel que fa al partit, 
durant els dos primers sets els 
de Roquetes van estar més 
encertats en atac i en defen-
sa. En el tercer set, l’equip lo-
cal va sortir decidit a competir 
i va fer un pas endavant amb 
un gran joc en bloqueig i de-
fensa. El quart set va comen-
çar sempre a favor de l’equip 
local amb còmodes avantat-
ges, però amb un final de set 
apretat, els Roquetencs van 
mostrar la seva millor versió 
(1-3). Demà dissabte el Vòlei 
Roquetes s’enfrontarà al Balà-
fia Vòlei a partir (19.30h) en un 
altre partit important per a la 
permanència. (Canal TE 24)

l’avantatge es va reduir, però 
els de Jaume Solé no van dei-
xar escapar el partit.
Proper partit serà a la pista del 
Cerdanyola demà el dissabte.
D’altra banda, el Cadet Mas-
culí del Centre d’Esports Tor-
tosa va guanyar per 48-46 a 
l’HC Laietà Argentona en un 
partit emocionant.

en guanyar al Levante UD. I el 
Vilarreal fou el 5è classificat 
després de guanyar al Cas-
telló. Gran paper dels Alevins 
dels Avatars que van quedar en 
8è lloc.
Aleix Franch director dels Ava-
tars i Ian Mulet noi pel qual 
sorgeix aquest torneig, supe-
rant la malaltia del càncer in-
fantil, van entregar la copa al 
RCD Espanyol, campions del 
torneig.
El públic va disfrutar amb els 
grans partits que és van viure.
En categoria Aleví:
Millor porter: Marcos (Valencia 
CF)
Mvp: Oliver (Real Zaragoza)

Millor jugador: Issa Sigue (RCD 
Espanyol)
Categoria Infantil:
Millor jugador: Genis Franch 
(Avatars Academy)
MVP: Izan Cortes (Santa Bàr-
bara). Millor porter: Martí (Tor-
tosa Ebre)
A l’espera de saber la recapta-
ció final per entregar a l’Hos-
pital Sant Joan de Déu de Bar-
celona, “les sensacions són 
molt bones i des dels Avatars 
agraïm a tots els col·labora-
dors, voluntaris i totes les per-
sones que van aportar el seu 
granet de sorra per aquesta 
gran causa i per seguir fent 
gran el Torneig Petits Herois”.

www.mesebre.cat
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PEBROTS DEL PIQUILLO
FARCITS DE BACALLÀ

rem la ceba prèviament tros-
sejada i el gra d'all. Quan ho 
tinguem daurat afegirem el 
bacallà, la farina i mourem bé 
per integrar-ho tot. Una vegada 
barrejat, anirem afegint la llet 
fins a formar la beixamel.
Tirem un polsim de sal i anem 
removent fins que la salsa s'es-
pesseixi.
Amb la pasta resultant farcirem 
els pebrots.

Per a la salsa necessitem:
·  3 o 4 pebrots dels piquillo
· 250 ml de brou de peix
· 100 ml de vi blanc
·  Sucre
· Sal
· 1/2 ceba.

Elaboració: 
En una paella amb oli ben ca-
lent fregirem la ceba, i una 
vegada daurada afegirem una 
cullerada de farina. Ho re-
mourem.
Afegim el brou de peix i el vi 
blanc.
Deixem coure fins que el brou 
i el vi s'hagin evaporat.
En el got de la batedora tri-
turarem el líquid de la paella, 
juntament amb els pebrots 
trossejats i tornarem a cou-
re-ho tot en l'olla uns 10 mi-
nuts, fins que la salsa lligui. 
Finalment, afegim una culle-
radeta de sucre i abocarem la 
salsa sobre els pebrots. Des-
prés ja els podrem servir.

INGREDIENTS:

· 3 pebrots per persona aproxi-
madament
· Bacallà desalat (uns 100 g per 
persona).
· 2 cullerades de farina
· Oli
· Sal
· 1/2 ceba
· 1 gra d'all
· 300 ml de llet

PREPARACIÓ:
· En una cassola amb aigua 
bullim el bacallà. El retirem, 
deixem refredar, treiem les es-
pines que pugui haver-hi i l'es-
micolem.
En una paella amb oli daura-
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
publicitat@mesebre.cat

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Poses ordre a l'eco-
nomia i pots rebre 
uns diners amb els 
quals ja no contaves. 
Fas una revaloritza-
ció tant pel que fa a 
les coses materials 
com a les teves 
prioritats vitals.

aquari
21/01 al 19/02

Venus transita pel 
teu signe i et sents 
més tranquil o amb 
ganes d'agradar als 
altres. Organitzes 
millor el temps lliure 
per gaudir del que 
t'agrada fer o dels 
que estimes.

sagitari
23/11 al 21/12

Pots viure alguna 
casualitat o fet molt 
poc probable que et 
farà pensar. Si vens 
d'un període d'incer-
teses o d'angoixes, 
entres en una etapa 
més estable i espe-
rançadora.

escorpí
24/10 al 22/11

Si comparteixes 
habitatge amb la 
família, podeu tenir 
diferents punts de 
vista i caldrà establir 
límits. Retrobament 
casual amb alguna 
amistat d'infantesa o 
joventut.

balança
24/09 al 23/10

Trobes una activitat 
que et satisfà i que 
col·labora en el teu 
benestar. Si estàs 
a una aplicació de 
cites, pots fer una 
conquesta, però pot 
ser que no busqueu 
el mateix.

àries
21/03 al 20/04

 Possible atracció 
fatal en un grup 
d'amics. Una amistat 
pot oferir-te una 
oportunitat laboral. 
Si et sents inquiet, 
compte fins a deu 
abans de parlar, 
podries vessar-la.

cranc
22/06 al 23/07

Venus per Casa VIII 
afavoreix que arribis 
a acords econòmics 
i si esperes un ajut, 
pots tenir bones 
notícies. Si tens 
parella, podeu assolir 
més estabilitat o 
compromís.

verge
24/08 al 23/09

Ajudes a una persona 
que passa per pro-
blemes. El sector de 
la salut s'activa i pots 
trobar un tractament 
més adequat. Pro-
fessionalment, no et 
conformes i aspires a 
un ascens.

taure
21/04 al 21/05

Desitges millorar 
la teva imatge i no 
solament pel que fa 
a l'aspecte físic, tam-
bé com et veuen els 
altres. Una persona 
de més edat, potser 
el pare, et dona un 
cop de mà.

peixos
20/02 al 20/03

T'interesses per 
la meditació o per 
anar a classes de 
ioga perquè vols 
millorar el teu equi-
libri interior. Pel que 
fa a la feina tens 
aspiracions que 
reserves per tu.

lleó
24/07 al 23/08

S'activa el sector 
social i coneixes 
gent nova. Bon 
moment per vendre 
els teus productes 
perquè trobaràs un 
públic més receptiu. 
Gaudeixes de l'art, 
la música o el teatre.

bessons
02/05 al 21/06

Pot haver-hi una 
connexió de tipus 
amistosa/sentimen-
tal, amb una persona 
d'origen estranger 
o que viu lluny. Al 
sector professional 
avances a poc a poc, 
però amb seguretat.

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A ES TRASPASSA
PERRUQUERIA 

EQUIPADA 
I EN PLE 

FUNCIONAMENT, 
AL CENTRE DE 

TIVENYS. 30M2

607 333 802
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IVAN GARCIA MAIGÍ
PRESIDENT DEL COPATE
“CAL QUE LES PERSONES SIGUIN MOLT CONSCIENTS DE 
L’IMPORTANT QUE ÉS RECICLAR CORRECTAMENT” Ro

se
r 
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El COPATE (Consorci de 
Polítiques Ambientals de 

les Terres de l’Ebre) és una 
entitat que dona servei en 
distints temes als municipis 
ebrencs.

Assessorament sobre la ges-
tió de l’energia i la transició 
energètica dels municipis, la 
salubritat, i d’una forma molt 
especial, la gestió de residus. 
A banda, també administra la 
marca Reserva de la Biosfera. 
Parlem sobre el COPATE amb 
el seu president, Ivan Garcia 
Maigí, en aquesta entrevista en 
exclusiva per al Diari Més Ebre.

El COPATE dona servei a 
totes les poblacions de les 
Terres de l’Ebre. Com ho 
feu per gestionar el dia a 
dia i ajudar les poblacions?
El COPATE és un consorci 
prestador de serveis, princi-
palment sobre els residus i la 
salubritat, especialment al Baix 
Ebre i el Montsià. Pel que fa a 
la salubritat, actua sobre les 
plagues, portant el control 
del mosquit i la mosca negra 
a l’Ebre. Només aquestes dues 
actuacions ja representen una 
quantitat de diners molt eleva-
da. Per tant, el consorci exe-
cuta l’acció i després passa els 
tributs als ajuntaments. Tam-
bé gestiona la marca Reserva 
de la Biosfera. L’altra pota de 
la seva funció es correspon 
a l’apartat d’energia. A nivell 
pressupostari, dels 19 MEUR 
dels que disposa el COPATE, 
el 80% van per la gestió de 
residus a tots els municipis del 
Baix Ebre i el Montsià.
Una de les campanyes més 
importants del COPATE és 
contra el mosquit i la mos-
ca negra de l’Ebre que ara 
tot just heu començat. Com 
es presenta en època de se-
quera?
Per sort, a la conca de l’Ebre 
i d’aigua sempre en baixa. No 
és la sequera el que afecta la 
mosca negra, sinó la tempera-
tura. Els tècnics, en la primera 
fumigació que es va fer la set-
mana passada, han detectat 
que les larves estan molt més 
avançades que en anys ante-
riors. Això és perquè hem pas-

sat un hivern de màniga curta. 
Els tècnics fan tractament al 
punt en el que han detectat les 
larves. Passats 15 dies estudien 
com ha funcionat fent el se-
guiment, i així fins als 6 trac-
taments que es fan al llarg de 
tot l’any. És una feina molt mi-
nuciosa , però que en els dar-
rers anys ha funcionat molt bé. 
És important seguir aquests 
sis tractaments i per això cal 
aconseguir el finançament 
corresponent. Aquí hi interve-
nen administracions superiors 
i ajuntaments i en aquest mo-
ment hem tancat un acord per 
fer la licitació. 
Què passa no es fan els 
tractaments que toca?
Doncs que haurem de conviu-
re amb la mosca i amb el mos-
quit, amb tot el que comporta 
tant per al turisme com per la 
gent que vivim al territori. En 
el cas del mosquit ja fa anys 
que el món local participa en 
les campanyes. Si no hi hagués 
la participació del món local 
la licitació final no podria ser 
tan gran i el nombre de trac-
taments baixaria. Llavors, com 
que l’estiu s’allarga tant, pot 
ser que en alguna ocasió s’ha-
gin d’ampliar els tractaments. 
Això és el que intentem trans-
metre als ajuntaments.
Són molt cars aquests trac-
taments? De quants diners 
estem parlant?
Estem parlant de més d’un milió 
d’euros pel que fa al tractament 
global del mosquit, i 575.000 
euros el de la mosca negra.

Els ajuntaments tenen recur-
sos limitats i per tant, si no 
intervenen altres adminis-
tracions superiors, deu ser 
molt difícil arribar a aquests 
imports.
Sí, la Generalitat de Catalunya 
aporta el 50% del tractament, i la 
Diputació de Tarragona un altre 
25%. Però també demanen que 
els ajuntaments facin la seva 
aposta. En el cas del mosquit 
l’aportació dels ajuntaments és 
una quantitat que comença a 
fer mal, i en el cas de la mosca 
la proposta ronda entre els 
1000 i els 5000 euros. Per als 
pobles petits poden ser molts 
diners, però són molts més els 
diners que deixen de guanyar, 
sobretot a nivell turístic, si tenen 
l’afectació de la mosca. 
A nivell econòmic, la 
campanya de la mosca i el 
mosquit és la més forta que 
teniu?
Sí, de l’apartat de salubritat sí. 
Després, la major part del pres-
supost del Consorci se l’em-
porta la gestió de residus. Som 
gestors de l’abocador de Mas de 
Barberans. Els tema dels residus 
és un monstre. Prestem el ser-
vei de recollida i gestió; però sí, 
a part d’això, el següent tema 
important és el tractament de la 
mosca i el mosquit.
El món local també té molt a 
dir en la qüestió de la reco-
llida de residus...
Els alcaldes i alcaldesses sem-
pre es queixen que aquest és 
un servei molt car, però quan 
es coneix la gestió que neces-

sita s’entén millor. Les perso-
nes pensen que la gestió de la 
brossa s’acaba quan el camió 
buida el contenidor. De tot el 
procés aquesta operació és la 
més barata. El COPATE cada 
trimestre paga 900.000 euros 
del cànon per la fracció resta, i 
això és el que ha de recaptar de 
tots els municipis.
Com es poden reduir aquests 
900.000 euros?
Doncs reciclant millor. Si els 
percentatges de reciclatge en 
els que estem ara, que són en-
tre el 50 i el 55% pugessin al 
80%, la taxa baixaria i la ciuta-
dania també ho notaria.
És curiós que hi hagi perso-
nes que encara no siguin 
conscients de la importància 
de reciclar correctament. No 
se n’acaba d’aprendre?
El problema està en les perso-
nes que no reciclen. A l’abo-
cador de Mas de Barberans es 
veu la magnitud de la tragèdia. 
Cal consciència, no hi ha al-
tra. Els ajuntaments han fet mil 
campanyes d’informació, però 
a la gent se l’acaba convencent 
tocant-li la butxaca. Enguany 
hi ha hagut una pujada im-
portant de taxes per part dels 
municipis. Però l’any que ve 
el preu s’incrementarà perquè 
l’abocador de Mas de Barbe-
rans està gairebé al 100% de la 
seva capacitat, i durant un any 
o un any i mig caldrà portar la 
fracció resta a un altre aboca-
dor. Això generarà un augment 
de costos pel transport. A ban-
da, entrarà en funcionament 
una normativa europea que diu 
que l’Ajuntament ha de fer pa-
gar la totalitat dels costos del 
servei.
Una altra competència im-
portant del COPATE fa refe-
rència a la gestió de l’ener-
gia, estem parlant de la 
transició energètica que tant 
els ajuntaments com el veï-
nat estan fent?
Sí, toquem l’aspecte de l’asses-
sorament als municipis que vo-
len fer les actuacions necessà-
ries en aquest aspecte, i també 
el dels recursos que s’intenta 
aplicar per tenir estalvi. En el cas 
de l’abocador, que és el princi-
pal centre logístic del COPATE, 
fa un parell de mesos es va es-

trenar una planta que aprofita 
el gas metà que es produeix al 
mateix abocador. Aquest gas 
es canalitza a la maquinària, 
convertint-lo en energia per 
a l’abocador. Ara també sor-
tirà a licitació el projecte per a 
la instal·lació de plaques foto-
voltaiques a l’abocador, que és 
un gran consumidor d’energia, 
fent-lo totalment autosuficient. 
Fins i tot tindrà uns excedents 
que podrà vendre a fora.
El COPATE també gestio-
na la marca Reserva de 
la Biosfera. Quines accions 
teniu previst emprendre per 
difondre-la dins i fora del 
territori?
Com sempre passa, per poder 
donar servei cal tenir pressu-
post. Per a la Reserva estem 
tancant un finançament ga-
rantit per part de la Generalitat, 
per poder executar totes les 
actuacions que creguem opor-
tunes pel que fa a divulgació i 
preservació. Estem demanant, 
i sembla que ho aconseguirem, 
és un finançament garantit anu-
al perquè la Reserva tingui una 
estructura fixa, un pressupost 
adequat, i que la Reserva tingui 
la capacitat de demanar sub-
vencions per destinar-les a di-
ferents actuacions.
La Reserva de la Biosfera és 
un segell importantíssim per 
a les Terres de l’Ebre i cal te-
nir-la en compte per a tot, no?
Sí, però necessita d’una infra-
estructura que la sostingui, in-
crementar el nombre de gent 
d’empreses del sector turístic, 
hoteler, agroalimentari, que 
estan acreditades per fer de 
comercials pel territori donant 
a conèixer la marca i traslla-
dant-la perquè tothom la vin-
gui a conèixer. S’està tancant 
aquest acord de finançament 
garantit per part de la Generali-
tat, i llavors sí, ja es podrà donar 
l’impuls que necessita tant la 
marca com el territori.

“L'ABOCADOR DE MAS 
DE BARBERANS SERÀ 

AUTOSOSTENIBLE”


